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GEMLİK BELEDİYE MECLİSİNİN 07 EYLÜL 2022 TARİHLİ 

OLAĞAN TOPLANTI GÖRÜŞME TUTANAĞIDIR. 

 

       TOPLANTIDA BULUNANLAR : Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı 

                                            ÜYELER : Emir BİRGÜN, Mert DİMİLİ, Oğuz HANÇER, 

Ercan BARUTÇUOĞLU, Galip GÜR,  Osman DURDU, Arzu KARATAŞ, Zeynep AKIŞ 

SERİNTÜRK, Mehmet Şamil YİĞİT, Emrah KESKİNDEN, Şükran BEKAR, Songül 

ŞANLI, Mahmut Kamil SOLAKSUBAŞI, Mustafa KAYNATMA, Elif ACAR YAŞAR, 

Fatih AYDIN, Rıdvan ÇAKMAK, Durmuş USLU, Bülent ÇİÇEK, Tekin RAMA, Dursun 

YAVUZ, Nihat ÇETİN, Mehmet ÖKSÜZ, Mahir DAĞ, Ümit GÜLER, Bekir DÖĞER, 

Mehtap ÜNLÜ 

 

        TOPLANTIDA BULUNMAYANLAR: Aydın BAYRAKTAR, Sedat AKKUŞ, 

Alpaslan EKER, Sedat ÖZER 

 

 Yoklama yapıldı. 

 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Yeterli çoğunluğumuz var galiba? 

Arkadaşlar toplantının gündem maddelerine başlamadan önce  

--Emir BİRGÜN Meclis Üyesi: Başkan, Başkan 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Buyurun  

--Emir BİRGÜN Meclis Üyesi: Mazeretli arkadaşlarımız 

--Mustafa KAYNATMA Meclis Üyesi: Mazeretlileri oylamadınız. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Şuan burada yanımızda Gemlik 

Belediye Sporun değişik branşlarda müsabık olan ve gittiği değişik yarışmalarda da 

gururumuzu kabartan çok kıymetli çocuklarımız var. Kardeşlerimiz var. Onların ne kadar, 

hangi kelimelerle söylersek söyleyelim haklarını ödeyemeyiz. Bizi gururlandırıyorlar her 

zaman. Gururlandırmaya da devam edecekler öyle görünüyor. Sürekli artıyor başarılarının 

sayıları. Dolayısıyla mazeretlileri oylamadan önce eğer sizin için de uygunsa, Sevgili Durmuş 

USLU’yu Gemlik Belediye Spor Kulübü Başkanımız, meclis üyemiz Sevgili Durmuş 

USLU’yu kürsüye alalım. Çocuklarımızla ilgili hangisi hangi branşta, nasıl bir başarı elde 

ettiği onu bir ortaya koysun, çocuklarımızı sahneye davet edelim ve bütün grup sözcülerimizi 

de akabinde buraya alıp, onlara birer ödül hazırladı Sevgili Durmuş USLU. Onları takdim 

edelim. Buyurun 

Gemlik Belediye Spor ödül töreni (03:03- 29:57) 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Yine gündeme geçmeden önce 

mümkün olduğu kadar yerleştirmeye çalıştığımız bir tutum var. Arkadaşlarından farklı bir şey 

yaptığını düşündüğümüz personelimize sizlerin huzurunda birer başarı belgesi vermenin hem 

onları motive etmek, hem de haklıya hakkını teslim etmek gibi bir tarafı olduğuna dair bir 

inancımız var. Dolayısıyla bu ay müdürlüklerinden, Temizlik İşleri Müdürlüğünden iki 

arkadaşımızın ismi geldi. Özellikle öne çıkan. Hepsi çok çalışıyorlar. Hepsi çok gayret 

gösteriyorlar. Hiç birinin birbirinden farkı yok. Bu ödülleri verirken zorlanıyoruz da 

müdürleri de, biz de. Ama farkındalık yaratan, bu sayede de aslında takdiri hak eden isimler 

oluyor dönem dönem. Hazır mı arkadaşlar ayın personeli görüntülerimiz?  

Evet, İsmet AYDIN Temizlik İşleri Müdürlüğümüzde çalışan bir kardeşimiz. İçinde 

bulunduğumuz zaman diliminde çokça alışık olmadığımız, eskiden doğal olan ama artık 

farkındalık yaratan bir şey yapmış. Bir şey olmuş. Bir şey gelmiş başına. Çöpte elektronik, 

dijital bir saat bulmuş arkadaşlar İsmet. Şarjı bitik. Herhangi bir şey yok üzerinde. İbare yok, 

isim yok, o yok, bu yok. Evdeki oğluna “oğlum şunu bir aç bakalım. Belki sahibini buluruz” 

deyip açtırmış. Şarj ettirmiş. Açıldığında da sizlerin de tanıdığı birinin çıkmış saat. Teoman 
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Hekimin, Teoman Abinin oğlu Dağnış’tan bir yazı geldi bize. Böyle haberimiz oldu. Çocuk 

aslında gelip “biz bunu bulduk, bunu yaptık” ta demedi bize Sevgili İsmet. Dijital saati 

açtığında, açıldığında ismi çıkmış ekranda. O isim üzerinden, instagram üstünden çocuk 

ulaşmış aileye demiş ki “biz sizin saatinizi bulduk. Telefonumuz bu. Bizden alabilirsiniz.” 

Bize özellikle teşekkür etti aile. Böyle bir personel çalıştırıyor olmanın “biz gururunu yaşadık 

böyle bir hemşeriye sahip olmanın. Siz de yaşayın diye bildiriyoruz” dediler. Dolayısıyla bu 

örnek ve güzel davranışı için “Sevgili İsmet AYDIN’a bir başarı belgesi vermek şart oldu” 

dedi müdürlüğü. Biz de alkışlıyoruz kendisini. Burada mı İsmet?  İsmet şarjı yapan bu değil 

değil mi? Bunun büyüğü.  

Personele başarı belgesi verilmesi  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Evet, ikinci arkadaşımızda Veysi 

TÜRKCAN. Bu kardeşimizde bizim Fayton Kafenin yanında bulunan tuvaletin bakımını 

yapıyor. Ya öyle bir durum yaratmış ki kendi evi gibi. Evinin tuvaleti gibi muamele ediyor. 

Yurttaştan tuvaletlerle alakalı çok şikâyet alıyoruz. Ciddi problem aslında. Ama hiç şikâyet 

almadığımız hatta takdir edilen, teşekkür ile sürekli geri dönülen bir alan yaratmış orada. 

Sevgili Veysi’yi de bu yılın personeli olarak başarı belgesiyle ödüllendirmek istedik. O da 

burada galiba. 

Personele başarı belgesi verilmesi 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Evet, arkadaşlar Sedat AKKUŞ, 

Sedat ÖZER, Aydın BAYRAKTAR ve Alpaslan EKER dışında mazeretli herhalde kimse yok 

değil mi? Bu dört arkadaşımız Romanya’dan gelen heyeti partilerinin görevlendirilmesiyle, 

bizi temsilen ağırlama işindeler şuan. Dolayısıyla dört arkadaşımızın da mazeretli olarak 

kabulünü oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Oy birliğiyle kabul edilmiştir.  

01.07.2022 ve 05.07.2022 tarihli olağan meclis görüşme tutanaklarının okunmuş 

olarak kabulünü oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Oy birliğiyle kabul 

edilmiştir.  

Değiştirilmesine münhasır bir şey var mı, tespit? Yok. O halde okunduğu şekliyle 

kabulünü oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Oy birliğiyle kabul edilmiştir. 

Arkadaşlar saat dörde çeyrek var. İsterseniz şimdi bir 10 dakika mola verebiliriz. 

İsterseniz grup sözcülerinin konuşmalarından sonra yapabiliriz. 

--Meclis Üyesi: Sonraya .. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Evet, saat dörtte görüşmek üzere 

toplantıya ara veriyorum. 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Başkanım, sonra yapsa mıydık hani beş gibi? 

--Meclis Üyesi:  
--Osman DURDU Meclis Üyesi: Tamam arayı verelim …   

 

ARA 

 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Sayın Başkan, çok değerli meclis üyeleri, 

değerli belediyemizin çalışanları, emekçileri, müdürlerimiz, basın mensuplarımız ve bizi 

izleyen bütün Gemlikli hemşerilerimizi bu vasıtayla selamların en güzeliyle selamlıyorum. 

Allah’ın selamı, rahmeti, bereketi üzerinize olsun.  

Evet, Allah’a sonsuz şükürler olsun ki bir aylık bir aradan sonra yeniden burada sağ 

selamet toplandık ve ilçemizin sorunlarını, meselelerini görüşmek üzere bu çatı altında 

toplandık. Çok şükür Allah’ımıza.  

Geçtiğimiz günlerde, geçtiğimiz ayda bazı önemli hadiselerde tabi ki yıldönümleriydi. 

Onları da ifade etmek istiyorum. Mesela bir 15 Temmuz hain ayaklanmanın yıldönümünü 

idrak ettik. Milletçe bu işin farkında olduğumuzu ve bundan sonra da böyle bir şeyin 

yaşanmaması için ne yapılması gerektiğini bir kez daha idrak ettik ve Allah’tan niyazım odur 
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ki, Allah böyle hainlere fırsat vermesin. Hangi taraftan gelirse gelsin bu tip hainleri ve 

riyakârları bizden uzak etsin. Onların maskelerini düşürsün rabbim.  

17 Ağustos depremi yine hafızalarımızda hala tazeliğini muhafaza ediyor. Her ne 

kadar Gemlik bir dönem çok fazla depremle anılır oldu ama çok şükür ki biz depremde bina 

yâda can kaybı yaşamadık hamdolsun. Allah muhafaza buyursun bütün beldelerimizi ve 

beldemizi. Ama bu demek değil ki depremin tehlikesi geçmiş değil. Çünkü Gemlik deprem 

bölgesinde, Türkiye’nin zaten nerdeyse dörtte üçü, belki de daha fazlası deprem riski altında 

bulunan alanlarda şehirlerimiz ve beldelerimiz, köylerimiz. Bu itibarla depremi her zaman 

hatırlamalı ve ona uygun tarzda binalar, şehirler kurma mecburiyetimiz var. Bizim belediye 

olarak burada ki görevimiz budur. Yani deprem Allah’ın yeryüzüne koyduğu bir kanundur. 

Fay hatları kader çizgisi gibidir. Bunlar periyodik olarak deprem üretirler. Yani bunu 

müneccim olmaya gerek yok çünkü bilenen fay hatları vardır dünya üzerinde. Ha 

bilinmeyenlerde vardır ama onlarda zamanı geldikçe ortaya çıkıyor. Bilim adamları bunları 

araştırıyor. Bu itibarla deprem konusunda evet, binalarımızın depreme dayanıklı hale 

getirilmesi tabi ki arzumuz. Benim şahsen en büyük arzum yerinde dönüşümdür en başta. 

Yani çünkü insanları işte bu mahalleden alıp, başka bir mahalleye, başka mıntıkalara taşımak 

ilk etapta şey gibi gelse, pratik gibi gelse de aslında değildir. Çünkü o insanların o 

mahallelerde tarihi vardır, anıları vardır. Bir sürü yaşadığı olayları vardır ve o insanları o 

mıntıkadan koparıp başka yerlere götürmektense şimdi ilmin, mühendisliğin imkânlarından 

faydalanarak ve belediyemizin dört mahallemizde başlatmış olduğu bu çalışmayı da biz 

önemsiyoruz ve inşallah başarıya ve sonuca ulaşır temennisinde bulunuyorum. Bütün 

büyükşehirlerimizde ve Bursa’mızda da bu büyükşehir belediyelerimiz bunlarla ilgili 

çalışıyor. Bayındırlık ve İskân Bakanlığımız, Çevre Şehircilik Bakanlığımız bununla ilgili 

çalışıyor. İnşallah bu çalışmalar sonuç verir ve insanımız en kısa zamanda depreme dayanıklı, 

sağlıklı, yaşanabilir, çevre ihtiyaçlarının karşılandığı, çocuk oyun parkının olduğu, 

otoparkının olduğu, ibadethanesinin olduğu, alışveriş merkezinin olduğu rahat beldelerde ve 

mahallelerde yaşar hale gelir. Temennimiz budur.  

Ve yine 30 Ağustos Zafer Bayramını idrak ettik hep birlikte. 30 Ağustos Türk 

Milletinin şahlanışıdır. Bu müstevlilerin bizlere giydirmek istemiş olduğu gömleği yırtıp 

attığımız, milli kurtuluş savaşımızın en büyük meydan muharebelerinin yapıldığı ve zaferle 

sonuçlandığı, 26 Ağustosta başlayan ve Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ümüzün “ordular ilk 

hedefiniz Akdeniz’dir ileri” emriyle başlayıp, İzmir’de düşmanın denize dökülmesiyle, 

üzerine vurgulayarak söylüyorum. Denize dökülmesiyle sonlanan büyük bir zaferin adıdır. 

Bunu herkes tarih önünde gayet iyi bilir. Bilmek istemeyenler de öğrensinler diye umut 

ediyorum. Yani 30 Ağustoslar bitmez Türk tarihinde. Tükenmez. Hani nasıl bir şiir var. 

“Mustafa Kemaller tükenmez” diyor. Evet tükenmez. Yine bu millet gerektiğinde istiklâli için 

her türlü fedakârlığı yapar ve ülkesini düşmana çiğnetmez arkadaşlar. Tekrardan bütün 

şehitlerimizi, başta Gazi Mustafa Kemal Atatürk olmak üzere bütün istiklâl savaşı 

şehitlerimizi, gazilerimizi rahmetle, minnetle bir kez daha yâd ediyoruz.  

Evet, bu kahramanlık ayı, aynı zamanda bizim zaferlerimizin olduğu bir aydır. İşte 

Mohaç Meydan savaşından tutunda, Çaldıran savaşına, Otluk Beli savaşına kadar pek çok 

savaşın Osmanlı ve Selçuklular döneminde kazandığımız, keza 26 Ağustos 1071’i hatırlayın. 

Anadolu’nun Türklere açıldığı Malazgirt Zaferi de yine 26 Ağustos’ta ve enteresandır 

Atatürk’ün Büyük Taarruzu başlattığı tarihte 26 ağustostur. Bunlar tesadüfi değildir. O 

yüzden Türk tarihini çok iyi öğrenmemiz ve öğretmemiz gerekir. Tarihini bilmeyen milletler, 

tarihini iyi bilen milletlerin karşısında her zaman boynunu eğerler. O yüzden biz tarihimizi iyi 

bileceğiz ve nesillerimize de tarihimizi öğretmeye devam edeceğiz.  

Değerli arkadaşlar yine biraz yavaş yavaş beldemize doğru gelirsek, Gemlik’imiz de 

kuruluşu tamamlanan Türkiye’nin ilk yerli, milli otomobil fabrikası TOGG’un 29 Ekim 2022 

tarihinde hepinizin bildiği gibi açılış töreni olacaktır. Şimdiden hayırlı olsun diyorum. 

Gemlik’in hem ekonomi hayatına, hem jeopolitik özelliklerine katkı sunan, her bakımdan 
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Gemlik’i dünya çapında bir şehir haline getiren, bir teknoloji merkezi haline getiren, yanında 

ilave yapılacak olan tesislerle, akü fabrikasıyla diğer belki ileri doğru bu otomobillerde 

sıkıntısı duyulan belki çip fabrikasının da belki kuruluşu olabilir. Bunlarla birlikte 

Gemlik’imizi Türkiye’nin ve dünyanın yıldızı hali getiren bu TOGG fabrikasının açılışını da 

önemsiyoruz. Bu arada Sayın Başkanımız da zannediyorum TOGG heyetiyle birlikte değil mi 

gezdiniz. O izlenimlerinizi de almak isteriz ayrıca. TOGG’ta ki sizin açınızdan durumun 

sizden bir yansımasını duymak, dinlemek isteriz doğrusu.  

Evet, arkadaşlar Bursa Büyükşehir Belediyemiz gerçekten çevreye, denize, deniz 

kirliliğine, su kaynaklarının kirliliğine önemli ölçüde mani olup, bu negatif durumu pozitif 

hale getirip, kurmuş olduğu ileri biyolojik arıtma tesisleriyle gerçekten denizimizin 

temizlenmesinde büyük katkı sağladı. Sayın Başkanımın da izlediği geçtiğimiz aylarda bu 

Marmara Bölgesinin en güzel, denizin en güzel yeri olan bana göre Gemlik Körfezinde su altı 

çekimleri yapıldı malumunuz. Başkanım o filmi burada bir toplantıda eğer izletirsek çok güzel 

olur. O çekilen şeyi.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Elimizde var mı o görseller, şeyler, 

videolar? Tamam, ikinci birleşimden önce izleyelim.  

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Tamam. Çünkü gerçekten onu izlerken iki 

şey gördük. Bir, Gemlik’te ki körfezin denizde yaşayan biyolojik çeşitliliğin arttığını. Balık 

sayısının, popülasyonunun arttığını. Aynı zamanda da denizin temizliğini gösteren canlıların 

sayıca arttığını gördük. Mesela örnek vereyim pina. Pina dediğimiz bir kabuklu deniz 

hayvanıdır. Midyeye benzer. Hepimizin bildiği bu böyle yaprağımsı, 80 santime kadar 

uzayabilir. Uzun yıllar yaşayan bir hayvan ve bir saatte yaklaşık 10 litre suyu filtre ederek, 

temizleyerek hayatını sürdüren bir canlı ve temiz suları seven bir canlı. Bunun hemen bizim 

üniversite sahillerimize çekilmesi, pinaların orada denk gelmesi. Akabinde biz malum 

Büyükşehir Belediyesi Balıkçılık Araştırma, Geliştirme Komisyonu kurdu. Değerli arkadaşım 

Osman DURDU ve değerli meclis üyemiz Sayın Oğuz HANÇER’in de bulunduğu bir 

komisyon. Yani üç tane Gemlikli olarak o komisyondayız ve Bandırma’da almış olduğumuz 

bir bilimsel sunumda da Körfezde artık bunların sayısının bir hayli çoğaldığını gördük. Orada 

pinaların böyle, hatta bölgesel olarak sayıca arttığını gördük. Bunlar tabi memnuniyet verici. 

Ama tabi bunlar böyle kendi kendine olmuyor arkadaşlar. Sizin denizi korumanız lazım ki, 

denizde ki kirliliği önlemeniz lazım ki denizde kendi Allah’ın vermiş olduğu o doğal denge 

içerisinde mevcut kirliliğini tolere etsin ve yeniden hayatiyetine devam etsin. Bu itibarla bir 

müjde vermek istiyorum. Geçtiğimiz günlerde 4 yeni biyolojik arıtma tesisinin anlaşması 

imzalandı. Büyükşehir Belediye Başkanımız Sayın Alinur AKTAŞ tarafından. Bir tanesi de 

Orhangazi atık arıtma tesisinin ilave tesisleridir arkadaşlar. Toplam maliyeti bu dört arıtma 

tesisinin yaklaşık 42 milyon avrodur. Büyük bir yatırım gerçekten. Bunun süratle hizmete 

alınmasıyla birlikte denizimizin daha da temiz bir hale geleceği ve biyolojik çeşitliliğin 

artacağını düşünüyoruz. Şimdiden bunun hayırlı olmasını diliyorum. 

Yine Bursa Büyükşehir belediyesi tarafından arkadaşlar şuan da ben birkaç sadece 

bilgi notu olarak geçiyorum. Katırlı, Hamidiye, Şükriye ve Fevziye’de ki o grup yolunda 

bulunan köprülerimiz Büyükşehir Belediyesi tarafından şuanda yenileniyor. Bunlarla ilgili 

şuanda fore gazı çalışmaları başlamıştır. Şükriye’nin hemen altındaki o büyük tehlike 

oluşturan köprü gayet güzel bir hale gelecektir. İnşallah kısa zamanda da hizmete açacağız.  

Yine Haydariye köyümüzde de köy içi stabilize olan yolları asfalt hale getiriyoruz. 

Haydariye’nin aynı zamanda bizim Yalova’dan başlayıp Gemlik’e devam eden ve Bursa’ya 

devam eden bir turistik yol özelliği var. Özellikle Arap turistlerin, yabancı turistlerin çok ilgi 

gösterdiği bir bölge orası. Bu itibar ile o köyümüzün de ve diğer özellikle Yeni Köyün hemen 

çamlık mıntıkasından başlayarak genişletme ve yol ıslah çalışmalarını da yaptık. Sıcak asfalt 

uygulaması yaptık. Bu köylerimize hayırlı olsun diyorum.  

Değerli arkadaşlar son olarak ta söyleyeceğim Gemlik iskelemizin malum adı 

Büyükşehir Belediyemizin Meclis kararıyla değiştirildi. Faruk Güzel İskelesi olarak 
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değiştirildi. Bunun oradaki tabelası da oraya kondu, asıldı ve iskelemize oturma grupları 

kondu arkadaşlar. Taban döşemesi değiştirildi, yenilendi. Aydınlatmaları yapıldı ve şuanda da 

oturma gruplarıyla birlikte inşallah güzel bir hale gelecek. Daha güzel Gemlik’imize hizmet 

veren ve inşallah ta deniz araçlarının yanaşması ile ilgili izinlerinde alınmasıyla Gemlik 

Belediyesinde almış olduğumuz karar ile Gemlik Belediyesinin almış olduğu o teknemizle 

inşallah Kumlaya ve diğer yazlık bölgelere yolcu taşımaya hem turistik amaçlı, hem insan 

taşıma amaçlı kullanılmaya başlanır diye ümit ediyorum.  

Yine bu cümleden olarak arkadaşlar Gemlik’in gündemine gelmek gerekirse belediye 

çalışanlarımızın, özellikle işçi kardeşlerimizin maaşlarıyla ilgili bir takım bilgiler kulağımıza 

geliyor. Yani normal ücret artış zamlarının oransal olarak uygulanmadığını yâda bir takım 

sıkıntılardan bahsettiler. Bu konuyla ilgili ben gündeme getirmiş olayım. Sanıyorum bütçe 

açısından bir sıkıntımız olmaması gerekir. Zaten bütçeyi, ek bütçeyi de oy birliğiyle geçirdik. 

Eminimki işçi kardeşlerimizin maaş yönünden 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Oy çokluğuyla, çekimser dediniz.  

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Yani hayır demedik. Yani hayır demedik. 

Ama bize de tabi bu işçi kardeşlerimizin bilgileri gelmekte kendileri vasıtasıyla. Biz de onları 

burada ifade etmiş olalım. Tabi burası platformdur. Her türlü konunun görüşüldüğü bir 

platformdur. Onların adına da tabi yönetimde bulunan sizler olarak bunu en kısa zamanda 

işçilerimizin lehine uygun hale geleceğine olan inancımı burada ifade etmek istiyorum 

arkadaşlar.  

Tabi bütçe deyince birde aklıma ister istemez Gemlik’imizin yoğun olarak yaşadığı 

sanatçı konserlerimiz olmakta. Bu arada tabi bize çok sayıda soru geliyor. Bu cümleden 

olarak ta bu sanatçılarımıza ödenen miktarı da burada soru olarak sormuş olayım yani tabi ki 

belediyeler her türlü kültürel, her türlü etkinlikleri yaparlar. Bunda bir beis yok. Fakat bizim 

belediyemizin biraz fazla önem vermiş olduğu bu sanatçı konserleri, tabi bu tercih 

meselesidir. Tamamen tercih yönetimindir. Ona da saygı duyarız. Buna harcanan miktarı eğer 

bizimle paylaşırsanız bundan da memnuniyet duyarız arkadaşlar.  

Yine aldığım bir not var arkadaşlar. Geçtiğimiz dönemlerde, özellikle bütçe 

dönemlerinde yer altı çöp konteynırları konusunda benim özellikle burada hatırlıyorum. 

Gerek konuşmamda, gerek önerge olarak ta verdiğimi hatırlıyorum. Yer altı konteynırlarına 

önem vermemiz gerektiğini ben ifade etmiştim. Yönetimde zaten bunu paylaşmıştı fikir 

olarak, ama son dönemde yeni konteynır yani yer altı konteynırı yapılması bir tarafa, mevcut 

konteynır yer altı konteynırlarının kullanılmamaya başladığını gördüm. En basit misalini 

gördüğümü söylüyorum. Bizim parti binamızın olduğu köşedeki tam o binanın köşesinde 

bulunan yer altı konteynırı çöp atılan kısmın üzerine bir cam kumbarası konmuş ve içine çöp 

atılmaz hale gelmiş. Tabi bunları burada ifade ediyoruz ki yani bu hizmetler daha rantabl, 

daha etkin hale gelsin. Bununla ilgili olarak ta bizim temennimiz yer altı konteynırının hem 

Gemlik’te ki özellikle çöp toplama açısından, hem daha güzel görünüm kazandırması aynı 

zamanda sinekle mücadelede, aynı zamanda görünüm ve estetik olarak ta daha uygun olduğu 

kanaatindeyiz. Bunu özellikle de ifade etmek istiyorum arkadaşlar.  

Benim kısaca ifade etmek istediğim konular bunlar. Toplantımızın hayırlara vesile 

olmasını bir kez daha temenni ediyorum. Yaklaşan 11 Eylül Kurtuluş Günümüz ve Gemlik 

Zeytin Festivalimizin de şimdiden hayırlara vesile olmasını Allah’tan niyaz ediyorum. Bu 

arada yine geçtiğimiz dönemde Romanya ziyaretinde bulunmuştuk bir heyet ile birlikte. 

Orada Başkanımızın başkanlığında ki heyete Romanya Novadari Belediye Başkanı Florin 

Çelaro ve ekibi tarafından gösterilen misafirperverliğe ben şahsım ve grubum adına teşekkür 

ediyorum. Gerçekten büyük bir misafirperverlik örneği gösterdiler. Kendimizi evimizde 

hissetmemiz konusunda ellerinden geleni yaptılar. Sanıyorum Türkiye’mize geldiler. Ve 

şuanda tatildeler. Kendilerine buradan da hoş geldiniz diyorum. Toplantımızın hayırlara vesile 

olmasını bir kez daha temenni ediyor, hepinizi saygıyla ve sevgiyle selamlıyorum. 
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--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Çok teşekkür ederiz Sevgili 

BARUTÇUOĞLU. Sevgili DURDU buyurun.  

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Sayın Başkanım, değerli meclis üyesi arkadaşlarım, 

değerli hazirun hepinizi Milliyetçi Hareket Partisi Grubu ve şahsım adına saygıyla 

selamlıyorum. Öncelikle toplantımızın, alacağımız kararların hayırlara vesile olmasını 

temenni ediyorum.  

Sözlerime başlarken yeni açılan 2022-2023 Eğitim Öğretim yılının başta evlatlarımıza, 

ebeveynlerine ve öğretmenlerine hayırlı, başarılı ve mutlu geçmesini temenni ediyorum. Balık 

sezonunun hayırlı, bereketli olmasını diliyorum. 

Büyük, asrın felaketi diyebileceğimiz 17 Ağustos depreminin yıldönümünü yaşadık. 

Rabbim bir daha öyle acılar bize yaşatmasın inşallah. Ancak yıllardır temenni ettiğimiz ada 

bazlı yerinde dönüşümün olmasını ve bu çalışmaların başlamasını temenni ediyoruz. 

Belediyemizin beş mahallede başlatmış olduğu kentsel dönüşüm ve gelişim çalışmalarının da 

bir an önce daha somut hale gelmesini bekliyoruz. Bu konuda başarılar diliyoruz.  

Geçtiğimiz günlerde açılışını yapmış olduğumuz Gemlik’imize de çok yakışan Kuvayi 

Milliye anıtının Gemlik’e hayırlı olmasını, bunda başta karar sahibi olan Belediye 

Başkanımızı ve burada sanatsal anlamda emeği olan Mimar Oylum ÖKTEN İŞSÖZEN 

hanımefendiyi tebrik ediyorum.  

Bununla beraber Gemlik Belediye Spor bünyesinde çeşitli branşlarda başarı göstermiş 

yavrularımızı kutluyorum. Hocalarını tebrik ediyorum. Bu konuda bunlara destek veren 

Belediye Başkanımızı, kulüp başkanını da kutluyorum. Ancak Gemlik’te futbol alanında da 

faaliyet gösteren, spor yapan, müsabakaya giden ve antrenman yapan kardeşlerimizin de 

malzeme ihtiyaçları olduğunu, Belediye Başkanımızın elinden de bu kardeşlerimize sırt 

çantalarının, ayakkabılarının, futbol toplarının, eşofmanlarının verildiği, onların da yüzlerinin 

gülmesini, gözlerinin gülmesini istiyorum. Bu konuda bayağı bir mağduriyet olduğunu 

biliyorum Başkanım. 

Eşref Kolçak Film Festivali katılımcılar açısından güzel oldu. Yani Zeytin 

Meydanında yapıldı. Gemlik’e bir farklılık getirdi. Bunların da devamını bekliyoruz. Bunlar 

Gemlik’e bir renk katacaktır.  

Yer altı çöp konteynırlarıyla alakalı bize de bayağı bir şikâyet geliyor. Kaç tane var ve 

bunların bir kısmının kullanılmadığı söyleniyor. Bu bilgi doğru mu? Bununla alakalı bilgi rica 

edeceğim.  

Evet, gündemle alakalı da icap ederse söz almayı düşünüyoruz. Teşekkür ederim. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Biz çok teşekkür ederiz Sevgili 

DURDU. Sevgili Oğuz HANÇER  

--Oğuz HANÇER Meclis Üyesi: Sayın Başkanım, değerli meclis üyesi arkadaşlar, 

değerli hazirun. İyi Parti Grubu olarak saygılarımı sunuyorum. 

Diğer grup sözcüsü arkadaşlarımızın önemli günlerle ilgili dileklerini tekrara 

düşmemek için anlatmak, tekrar söylemek istemiyorum.  

Sayın Başkanım, ben bir konu hakkında bilgi vermek istiyorum meclisimize. Ercan 

Başkanın da belirttiği gibi Bursa Büyükşehir Belediyesinde Balıkçılık ve Su Ürünleri 

Komisyonunda görev yapıyoruz. Bu görev yaptığımız sürece de bazı bilim adamlarını ve 

kurumları ziyaret ediyoruz. Bu ziyaretlerimizde bize balıkçılık ve su ürünleriyle ilgili bilgiler 

veriyor. Tarım İl Müdürlüğünün sunumunda şöyle bir gündem maddesiyle karşı karşıya 

geldik. Bu gündem maddesi Gemlik’in önümüzdeki, yani Gemliklilerin önümüzdeki 20 yıl 

boyunca karşısına çıkacağı bir olay. Bu olay Narlı’dan başlayıp, Eğerce Esence’ye kadar olan 

güzergâhta yıllık 25 bin ton üretim yapacak ve yaklaşık 20 tane midye çiftliğinin izin 

alındığının haberini aldık. Bunların ilk çiftliği Kurşunlu kadınlar plajının hemen ilerisinde 500 

tonluk bir yer olarak yapılmaya başladı. Belki birçok arkadaşımız görmüştür. Midye tabi ki 

denizi temizleyen bir unsur ve denizde olması, bununla ilgili belki problem yoktur ve 
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doğrudur da midye çiftlikleri. Denizi en azından temizlediği için. Ama sorunlar var bunlarla 

ilgili.  

Birinci sorun, balıkçılarımız bu bölgelerin, daha doğrusu midye çiftliklerinin olduğu 

yerlerin balık merası olduğunu söylüyorlar ve bunlarla ilgili sıkıntı yaşayacaklarını 

söylüyorlar.  

İkincisi de en büyük sorun eğer ki bu kurulan kadınlar plajının ilerisinde ki midye 

çiftliğini görürseniz, daha doğrusu midye çiftliğini anlatayım ben size. Midye çiftliği 30 metre 

boyunda, yaklaşık 2 metre arayla, 25-30 tane kuyuların yan yana geldiği ve bunun 500 ton 

üretim yaptığı bir tesis. Şuan da kadınlar plajının orada kurulan tesis 500 ton. Kadınlar 

plajının olduğu yer yaklaşık 4000 tonluk bir izin alınmış. Şuanda kurulan tesisten Kurşunluya 

doğru yaklaşık 400-500 metre belki 600 metre kurulacak bir tesis var. Şimdi tamam, buna da 

eyvallah. Buna da bir şey demedik. Tesis doğrudur. Olması lazımdır. Denizimiz için de 

faydalıdır. Fakat sorun şu tesisin yanına gittiğinizde kumsaldan denize girerken tesisin bir 

tarafı 10 metre, diğer tarafı 60 metre. Öyle bir süreç başladı ki artık herhalde bundan sonrada 

Ege’de olduğu gibi Marmara’da midyecilerin kıta sahanlığı olacak herhalde. Denize girmek 

imkânsız hale gelecek. Biz bununla ilgili Ercan Başkanla, Osman Başkanla beraber Balıkesir 

17 Eylül Üniversitesinde Denizcilik Fakültesi dekanı Prof. Dr. Mustafa SARI hocadan bilgi 

aldık. “Ya bu nedir? Doğru mudur? Yanlış mıdır?” diye. Mustafa hoca evet destekliyor bu 

konuyu. Midye denizi temizleyen bir üründür ve yapılması gerektiğini söylüyor. Fakat sahile 

200 metre mesafede olması gerektiğini söyler. Bizim kurduğumuz tesisler 10 metre, 15 metre. 

Biz 2 metrelik, 1,5 metrelik denize giremeyecek miyiz? Yani o midye tesisleri eğer 

önümüzdeki 20 sene boyunca orada duracaksa ve git gide çoğalacaksa ki şuan da ruhsatı 

alınan, kadınlar plajının oradan Kurşunluya doğru 400-500 metrelik alana ruhsat alınmış. 

Şuanda başlayacak onlar. Burada bir sorun olacağı düşüncesindeyim. Bununla ilgili de 

sizlerin tabi ki belediyenin belki bu konuyla ilgili bir fikri olamaz ama kamuoyunun en 

azından bununla ilgili fikri olacağını, olması gerektiğini düşünüyorum ve artık Tarım İl 

Müdürlüğünün söylediği şudur “midye tesisleri, midye çiftliklerinin yanına somon tesisleri 

kuracaklarını” söylüyorlar. Yani somon balıkçılığı üretim tesisleri kuracaklar. O zaman biz 

şimdi sahilde oturduğumuzda çay içerken zaten bir şeyi görüyoruz. Vinçleri, gemileri 

görüyoruz.  Artık biz de otururken o midye çiftliklerini ve denizde olan somon çiftliklerini mi 

göreceğiz? Gemlik Körfezi bundan sonra bununla mı anılacak? Ve eğer böyle olursa 25 bin 

ton midyecilikte çok ciddi bir rakam. Bu rakam muhtemelen bir iki sene içinde bizi Türkiye 

şampiyonu yapar. Herhalde Gemlik’imizin yeni simgesi de midye olur herhalde diye 

düşünüyorum. Alacağımız kararlar hayırlı olsun. İyi günler diliyorum. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Çok teşekkür ederiz Sevgili Oğuz 

HANÇER. Buyurun Sevgili BİRGÜN  

--Emir BİRGÜN Meclis Üyesi: Değerli Gemlikliler, belediyemizin değerli 

çalışanları, değerli meclis üyesi arkadaşlarım, Sayın Başkanım. Bende Cumhuriyet Halk 

Partisi meclis grubu adına sizleri sevgiyle, saygıyla selamlıyorum.  

Bir tatil dönemini geçirdik. Hepinizi sağlıkla görmek bizleri mutlu etti. Dilerim böyle 

de devam eder. Hepimiz sağlıklı bir şekilde bir yeni tatil dönemine kadar da çalışmalarımızı 

sürdürürüz.  

Şimdi Gemlik Belediyesine ve yönetimine özel bir teşekkürümüz var. Milli 

bayramlarımızı öylesine güzel kutluyoruz ki belki ülkemizin birçok kentinde ve beldesinde 

kutlanmayacak şekilde görkemli oluyor. Bundan dolayı da grubumuz adına, Sayın Başkanım 

sizin adınıza tüm emeği geçenlerimize teşekkür ederiz. Bunun son örneğini biz 30 Ağustos 

Zafer Bayramımızda bir kez daha yaşadık. Zafer yürüyüşümüz ve önerisinden yapımına kadar 

emeği geçen Kuvayi Milliye anıtımız Gemlik’imize yakıştı ve de birçok yere de örnek bir 

çalışmadır diye düşünüyorum. Yaşatmamız lazım. Başta Mustafa Kemal Atatürk’ümüz olmak 

üzere o gün fikir ve silah arkadaşlarına Allah’tan rahmet diliyorum. Hepsini saygıyla bir kez 

daha anıyoruz burada.  
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17 Ağustos depremini arkadaşlarımız dile getirdiler. Gölcük depremini. Şimdi 

depremlerde sadece artık bir gün anma günü gibi oluyor. Bir daha yaşanmamasını diliyoruz. 

“Unutma, unutturma” diye sloganlar atıyoruz ama ne yazık ki istediğimiz çalışmaları ama 

devletimiz adına, ama yerel yönetimlerimiz adına istendiği hızla gerçekleştiremiyoruz. 

Özellikle meskenlerde bizlere çok büyük sorumluluk düşüyor arkadaşlar. Yani kamu adına 

görev yapan biz belediye meclis üyelerine, belediye yöneticilerine, mühendis, mimarlara ve 

müteahhitlere. Bizlerin bu sorumluluğunu hiçbir zaman aklımızdan çıkartmamamız lazım. 

Oradaki yaşayanların hepsinin sorumluluğu, bebeler, aileler, yaşlılar bizim sorumluluğumuz 

altında. Bizim güvenli yapılar üretmemiz, ürettirmemiz gerekiyor.  

Gemlik Belediye Sporun başarılı sporcularını ben sosyal medya ortamında devamlı 

takip ediyorum. Gurur duyuyordum ama bugün bir kez daha durur duyduk arkadaşlar. 

Gerçekten yöneticilerimizle, sporcularımızla, ailelerine bizde grubumuz adına çok teşekkür 

ediyoruz ve gurur duymaya da devam edeceğiz gibi gözüküyor. O küçük çocuklarımızın 

başarıları Türkiye dereceleri, uluslararası dereceleri hepimiz için gurur kaynağı. Yalnız bu 

çocukların adlarını biraz daha duyurmamız gerekiyor bu sporcularımızın. Bir daha fazla 

destek olmamız gerekiyor. Ne yazık ki sosyal medyada yeterince tanıtılamıyor bu 

kardeşlerimiz. Ben bizim basın birimimizden bunların tanıtımına biraz daha destek olmalarını 

rica ediyorum arkadaşlar.  

Eşref Kolçak adına düzenlenen film festivalimiz bizleri bir kez daha gururlandırdı. 

Özellikle Gemlik’te dâhil olmak üzere birçok yerden çok takdir edici sözler duyduk. Çok 

bildiğimiz, tanıdığımız, ülkemiz sinemasına emek veren birçok sanatçıyı burada görmek 

bizleri şaşırttı ve sevindik. Tanışmış olduk yakından. Beraber olduk. Bu konuda da Başkanım 

size parti gurubumuz adına çok teşekkür ediyoruz.  

1 Eylül Dünya Barış günüydü. Paylaşıyoruz hepimiz. Dünya Barış günü kutlu olsun. 

Barış adına dileklerimiz de bulunuyoruz. Ama öyle anlar geliyor ki kendi kendimizle dahi 

barışamıyoruz. En yakın çevremizde ki komşularımızla bir barışık olmama durumu söz 

konusu. Ufacık bir konularda dahi ciddi tartışmalar yaşayabiliyoruz ve birçok canımız da 

kaybediyoruz bu uğurda. Tabi gene bu süreç içerisinde ülkemiz adına, vatanımız adına görev 

yapan, şehit olmuş olan birçok değerimizi, evladımızı ben rahmetle anıyorum. Gazilerimize 

de acil şifalar diliyorum.  

Üç dört gün sonra Gemlik Zeytin Festivalini bir kez daha burada beraberce 

kutlayacağız ve Gemlik zeytinini dünyaya tanıtmak için, ülkemizde tanıtmak için çalışmalar 

yürüteceğiz. Bu uğurda da hazırlanmış olan programı da çok beğeniyle gördük. Hoşumuza da 

gitti. Sizlerin hepinizi de bu programa dâhil olmanızı, destek olmanızı ve katılım sağlamanızı 

bekliyoruz. Çalışmalarımızda başarılar diliyorum. Hayırlı olsun alacağımız kararlarımız.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Çok teşekkür ederiz Sevgili 

BİRGÜN. Sevgili BARUTÇUOĞLU bir şey mi söyleyecektin?  

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Başkanım, bu midye çiftlikleri ile ilgili 

Oğuz Bey’in vermiş olduğu bilgilerin biraz tashih edilmeye ihtiyacı var. Şöyle ki; şimdi orada 

belli bir üretim yapılması için ön izinler verilmiş. Ama bunun henüz yapıldığı yâda yapılacağı 

anlamına gelmiyor. O dediği yerde ki şeyi sorduk kendisine zaten Su Ürünleri Bölge 

Müdürüne. Bize şu cevabı verdi. “Orada o midye çiftliği projelendirilirken yani realize 

edilirken tonozlarda bir kayma meydana geldiğini yani şeye doğru, kıyıya doğru gereğinden 

fazla yaklaştığını” ifade etti. Yeniden bunun açığa doğru çekileceğini, zaten ideal olan bu 

midye çiftliklerinde 30 kulaç su olduğunu söyledi. Kaldı ki biz hiçbir zaman sahillerimizde 

asla böyle yakın mesafeye veya rahatsız edici, gerek çevre gürültüsü açısından, gerek 

insanlarımızın turizm alanlarından yani misafirlerimizin ve halkımızın suya girdiği yerlerle 

ilgili herhangi bir sıkıntılı şeye tabi ki biz müdahil oluruz. Tarım İl Müdürlüğü buna gerekli 

izinleri veriyor ama bizde siyaset kurumuyuz. Bizde buna gerekli müdahaleyi yaparız. Bunda 

sıkıntı yok. Yani şunu ifade etmek istiyorum. Şimdi maalesef Gemlik körfezi uzun bir 

zamandan beri yani benim bildim bileli gibi bir şey. Kaçak midye avcılarının bir şey haline 
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gelmişti. Devamlı kolluk kuvvetleri bunları izliyor, mallarına el koyuyor, takip ediyor. Bunlar 

başka yerlerden malı çıkartarak. Buna bir talep var. Özellikle kum midyesi olarak, normal 

midye olarak ta. Büyük bir talep vardı ve bunların bazıları da uygun olmayan yerlerden elde 

ediliyordu. Fakat bu çiftlikler gerek kontrollü bir üretim sağlayacak. Aynı zamanda midyenin 

şöyle bir özelliği var Başkanım. Midye herhangi bir şekilde yemle beslenmez. Midye denizin 

içindeki planktonlarla besleniyor. Yani bu müsilaj dediğimiz o tehlikeli, çok kötü görüntüye 

sebep olan fito planktonları süzerek, içerisinden geçirerek onunla beslenen bir canlı. Allah 

onun gıdasını öyle yaratmış. Plankton yiyor. Dolayısıyla aynı zamanda denizin plankton 

yüzünden aşırı çoğalmasına da engel, doğal bir engel oluşturuyor. Biz tabi bunların yerlerinin 

önemli olduğunu, orada toplantıda da ifade ettik. Evet, faydalıdır, ekonomik değeri vardır 

falan ama “bunun” dedik “yeri önemli bizim için.” Yani öyle her yere olmaz. Biz zaten bu 

konuda gerek komisyon olarak bu çalışmaları yaparken bununla ilgili paydaşımız zaten bizim 

Tarım İl Müdürlüğü. Bunu bizzat bizde şey yapacağız. İfade edeceğiz. Sahil demişken Saklı 

Bahçeden itibaren Hasanağa’ya doğru devam eden o koyun Büyükşehir Belediyesi tarafından 

şuanda hizmet ağına aldırdık. Yani orada da artık her gün çöpler toplanıyor. Oraya 

önümüzdeki dönemde mantarlar konulacak. Oraya yani yüzmek için kullanılan bütün yapılar 

inşa edilecek ve yolunu da yani özellikle Manastır tarafından yolunu da inşallah yaptıracağız. 

Hep birlikte bunun açılışını da yaparız. Maksat burada Gemlik’imizin de halkımızın 

kullanabileceği yakın bir plaj meydana getirmek ve onu da hizmete açmaktır. Bunu da ifade 

etmiş olayım Başkanım.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Çok teşekkür ederim. Buyurun 

Mahmut Abi 

--Oğuz HANÇER Meclis Üyesi: Başkanım, cevap verebilir miyim çok kısa? 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Buyurun 

--Oğuz HANÇER Meclis Üyesi: Sayın Başkanım, Ercan Başkan veya grupta yanlış 

anlamış olabilirim. Ben midyenin yanlış bir şey olduğunu söylemiyorum. Midye evet belki 

deniz faydalı ve temizlik için önemli olan bir şey. Fakat uygulamanın yanlış olduğunu 

söylüyorum. Şöyle uygulamanın yanlış olduğunu söylüyorum. Biz bilmiyorduk bunun ne 

olup, ne olmadığını ve araştırdık. Midye tesisi 1000 tonluk bir midye tesisinin maliyeti 20 

milyon lira. Neden bunu anlatıyorum? Ercan Başkan dedi ya “20 tane kişi orada almış ama 

kurup kurmayacağı belli değil”. Ben ticari olarak anlatıyorum bunu meclise. 1000 tonluk bir 

tesisin maliyeti 20 milyon lira. 1 ton 14 ayda çıkıyormuş. 14 ayda üretim veriyormuş. 

Herhangi bir yemleme yok. Denizden kendi kendine alıyor ve tonu 24 bin lira. Yani bir yılda 

24 trilyon lira para alıyor 20 milyon liralık yatırımdan. Bu proje 10+10 ruhsatları hepsinin. 10 

sene artı 10 sene. Yani bu süreçte eğer bu izni alan bir müteşebbisin yapmaması mümkün 

değil. Eğer izin almışsa. Bir ticari mantık olarak bunu herkes yapacak. Sorun şudur; sorun 

kadınlar plajının oradan başlayıp 600 metre boyunca bir kulvar oluşması. Bu kulvar çok çirkin 

bir görünüm sağlıyor ve şuan da kurulan tesisi gidip incelemenizi tavsiye ederim. Görmeyen 

arkadaşlar gitsin görsün. Ya 10 metre olur mu denize? Denizle kumsal arasında 10 metre 

tonoz kaydı. Bakın bunun maliyeti tonozdur. Tonoz kayması yokmuş. Biz de öyle anladık ilk 

başta. Tonoz kaymazmış bunda çünkü bu işin maliyeti tonozlar yere bağlanarak 

gömülüyormuş. Tonoz kayması olmaz. O projede bir yanlışlık var. Tarım İl Müdürlüğünde 

çalışan arkadaş kendisi beyan etti. Bu projede problem var. Onun düzeltilmesi lazım. Tabi ki 

düzeltilebilir. Problem değil. Daha ileriye alınabilir. Hatta Tarım İl Müdürlüğündeki arkadaş 

bunu teyit etti. “Evet, bu yanlış oldu. Bunu 15-20 metre geri almamız lazım” dedi. Oda tasdik 

ediyor. Problem şu bundan sonra ki olacak şey Kurşunlu’ya yaklaşırsa Kurşunlu’da denize 

girmek mümkün değil ondan sonra artık diye düşünüyorum. Teşekkür ederim.           

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Peki bu tahsisle alakalı bu yer ön 

izin belgeleri ile alakalı liste belli değil mi? Açıldı kapandı iki günde diye biliyorum ben. İşin 

o tarafının asıl konuşulması gereken. 

--Oğuz HANÇER Meclis Üyesi: Dört günde kapanmış 
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--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Dört günde. Talep toplamaya 

başlıyorlar kapatıyorlar. Bu bellidir herhalde o yerler.  

--Oğuz HANÇER Meclis Üyesi:  
--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Hayır hayır mevki olarak bellidir. 

--Oğuz HANÇER Meclis Üyesi: Hepsinin krokileri …. var fakat öne çekiliyor. …… 

denizde değil açıkta olması gereken yerin tabi bunu hocamız 200 metre diyor ama bizim iç 

denizde 200 metre olması kolay değil. Çünkü bizim burası çok fazla gemi trafiği olduğu için 

ama en azından bir 70-80 metre ileride olsun. Yani günü birlik turizmci, tatilciler rahat rahat 

denize girsin çıksın. Yoksa inanın var ya bu artık sinsile yolu ile devam edecek ve Gemlik’in 

ileride ki 10 senesi, 15 senesi midye çiftliği olacak. Gidişat bu çünkü çok karlı bir iş bu.     

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Zeynep, bunun notunu alalım. 

Nerelere izin verilmiş bakalım. Belki denizin girilmeyen alanlara özellikle seçtiler, verdiler. 

Bir kontrol edelim. Bilgilendiririz meclisi de. Teşekkür ederim. Buyurun Sevgili 

SOLAKSUBAŞI 

--Mahmut Kamil SOLAKSUBAŞI Meclis Üyesi: Sayın Başkan, genelde yol olan 

yerlere bu izinler verilir. Yani ulaşımı olmayan bir yere verilmiyor maalesef. O yüzden 

kumsallarda yolların ulaştığı yerler olduğu için oralara doğru veriliyor. Kepez yerlere çok 

verilmez böyle izinler.  

Şimdi benim söylemek istediğim başka bir şey var. Başkanım, bu çöp toplayıcıları var. 

Bu yaz sezonu geçti. Hakikaten çok kötü bir görüntü var. Yani bunu bir düzenlemek, bunu bir 

tertiplemek mümkün değil mi? Bu kadar kötü bir işin yapılması, bu kadar aşikâr, göz önünde 

bu kadar pis bir işin yapılmasına müsaade etmemek mümkün değil mi? Bu bir ticari iş. Yani 

başka bir iş değil. Ticari. Ticari iş olduğu için bunun bir maliyetine mutlaka bu işi yapan 

arkadaşlar düzen, tertip almak açısından katlanmalılar. Söylendiğine göre, doğru yanlış 

bilmiyorum ama belli bir grup şehir dışından geliyor bu iş için. Burada arabaları bir yerde 

duruyor. Alıyorlar arabalarını bütün gün dolaşıyorlar. Sonra bırakıyorlar. Sonra gidiyorlar. 

Böyle bir duyum alıyoruz. Doğru mudur, değil midir bilmiyorum ama lütfen bununla alakalı 

Gemlik’in görüntüsü çok kötü oluyor.  

İki, bütün yaz sezonunda siz de gördünüz. Otoparkla alakalı müthiş sıkıntımız var. 

İnanılmaz sıkıntımız var. Lütfen bu andan itibaren bu yılın kalan kısmını ve gelecek yılı 

otoparkla alakalı bir mücadele ve hizmete başlama yılı olarak belirleyelim ve bununla alakalı 

yapabileceğimiz, sizin yapabileceğiniz, Büyükşehir’in yapabileceği, yapması gereken bütün 

bu yatırımları talep edelim, isteyelim. Siz de elinizden geldiği kadar elinizi taşın altına koyun. 

Hakikaten Gemlik’e insanlar girmek istemiyorlar. Çok üzülüyorlar. Onun için otobüslerimiz 

iyi çalışıyor. Yani Kumla’dan kimse arabasıyla Gemlik’e gelmek istemiyor. Herkes 

otobüslerimizle geliyor. Bununla alakalı lütfen bunun çözümünü de bulmamız lazım. Bununla 

alakalı gerekli çalışmaları rica ediyoruz.            

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Çok teşekkür ederiz Sevgili 

SOLAKSUBAŞI. Başka söz almak isteyen var mı arkadaşlar? Buyurun Sevgili Şamil YİĞİT 

--Mehmet Şamil YİĞİT Meclis Üyesi: Sayın Başkanım, değerli meclis üyesi 

arkadaşlarım, daire müdürlerim. Öncelikle hepinizi saygıyla selamlıyorum.  

İki tane daha önce de bu mecliste söylemiş olduğumuz “Gemlik’ten bir ricam var”    

diye bir proje söylemiştik. Bu kürsüden de dile getirmiştik. Yani insanları güzele teşvik 

etmek, işte sokaklarda izmaritleri atmayın. Daire müdürümüze de iletmiştim. Özellikle sizlere 

söylemiştim. Bu kürsüde getirmiş olduğumuz söylemimiz hala ne billboardlarda gördük, ne 

bir çalışma yapılmadı. Bunun niye yapılmadığını sormak istiyorum? Böyle bir çalışma 

olmayacak mı?  

İkinci bir hususum, meydanda çarşıdaki Okumuş Camisinin yanında yapılması 

beklenen wc, abdest alma, bayanların gidebileceği yer şuanda hangi vaziyette? Gündeminiz 

nedir? Onu sormak istiyorum Başkanım. 
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--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Çok özür dilerim. Tekrar eder 

misin? 

--Mehmet Şamil YİĞİT Meclis Üyesi: Okumuş camisinin orası, otoparkın oradaki 

tuvaletler ve abdest alma. Hacı Osman Okumuş camisinin orası.   

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Çok teşekkür ederim. 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Başkanım, bir önerge sözlü olarak 

verebilir miyim? 

Şimdi konuşmamda not almıştım ama onu atlamışım. Ege Bölgesinde bir zeytin üretim 

beldesindeki bir belediyemiz üreticilere yönelik olarak kasa hibe etmeyi programına almış. 

Bizim zeytincilerimize de, mesela bizde belediye olarak zeytin kasası, belediyemizin 

amblemini taşıyan, onların ürünlerini taşıyabileceği çünkü bazıları yıllarca kullanıldığı için 

bazıları devrilebiliyor yâda deforme olabiliyor. Böyle üreticilerimize Tarım İlçe Müdürlüğü 

ve Ziraat Odasıyla koordineli bir şekilde dağıtırsak bunu bir önerge olarak takdim ediyorum. 

Bizim grubumuz adına. Bunu da dikkate almanızı rica ediyorum. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Teşekkür ederim Sevgili 

BARUTÇUOĞLU ama tarımla alakalı pek çok noktada girişimimiz ve çalışmamız var. 

Kasadan çok gübre desteği vermeliyiz. Ama hepsinden önce şu laboratuvarı aktif hale 

getirmeliyiz. 1 milyonu geçiyor arkadaşlar. Bir laboratuvar kurmanın maliyeti, yaprak ve 

toprak analizi yapabileceğimiz bir laboratuvar 1 milyonu geçiyor. Şimdi muhtemelen Park 

Bahçeler Müdürlüğümüz, Alihan ne zaman gelecek o firma?  

--Alihan  KUZU Park ve Bahçeler Müdürü: …. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: 15 gün sonra, 15 gün kadar sonra 

burada olacaklar. 1 milyon civarında maliyeti olacak. İlk işimiz o. Ondan sonra diğerlerine de 

inşallah bunu da aldık, not ettik. Buna benzer işlerde yaparız.  

Ben Sevgili Şamil YİĞİT “Gemlik’e bir iyilik yap. İzmarit atmayla.” ilgili bir şey çok 

özür dilerim yani hatırlayamadım. Ya aklımdan çıktı. Yâda benim olmadığım bir toplantıda 

konuşuldu. 

--Mehmet Şamil YİĞİT Meclis Üyesi: Yok, yok bu toplantılarda bir ricam var sizden 

diye. Yani “sokaklara çöplerimizi atmayalım” diye billboardlarda, görsellerde. Hani insanları 

teşvik etmek için söylemiş olduğumuz bir şeydi.     

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Dikkatimizden kaçmış özür dileriz. 

Aldık kabul ettik. Memnuniyetle yaparız.  

Okumuş Camisinin orada tuvalet yapımına ilişkin daha önce mutabakata vardık 

herhalde. Sahilde bir düzenleme yapacağız büyükşehir belediyemizin de izniyle. O düzenleme 

esnasında ilerideki var olan mevcut umumi tuvaleti kaldırıp, yine şimdiki Okumuş mescidinin 

yakınında bir bölgede yenisini inşa edeceğiz ve hem ona, hem sahilde dolaşan yurttaşa da 

hizmet etmiş olacak.  

--Mehmet Şamil YİĞİT Meclis Üyesi: Başkanım, özür diliyorum. Bir de şeyi 

unuttuk. Kapanmadan önce üniversiteyi kazanan çocuklarla alakalı otobüs ve ücretlendirme, 

hani bilet verilebilir miydi? Buradan ilk üniversiteyi kazananlarla alakalı bir çalışmamız olur 

mu diye sormuştuk. Buda gündemden kaçtı. Onu da tekrar hatırlatmak istiyorum Başkanım.     

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Üniversiteyi ilk defa kazanan 

çocuklara buradan kazandıkları okula gitmeleri için mi? 

--Mehmet Şamil YİĞİT Meclis Üyesi: Evet     

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Buradaki ulaşımda mı? 

--Mehmet Şamil YİĞİT Meclis Üyesi: Yok, buradan okula gitmeleri için. Atıyorum, 

Amasya’da bir üniversiteyi kazandı. “Bize, Gemlik Belediyesine müracaat ettiğinde, ilk 

kazanma belgesiyle birlikte o otobüs ücretlerini karşılamak koşuluyla bir çalışmamız olabilir 

mi?” diye bir önerge söylemiştim.      

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Bu önerge geldi mi Kültür 

Müdürlüğümüze? Bukle?  
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--Bukle ERMAN Kültür İşleri Müdürü: …. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Farkında değiliz. Bak sen de bunun 

notunu al. Sözlü önerge olduğu için bir arıza çıkmış olabilir. Bir bakalım ona. Eğer yoksa 

elinizde böyle bir şey bunu, bu iki sözlü önergeyi gündem maddesi haline getirip 

unutturmayın. Müdürlüklere yollayalım. 

Evet, okullar açıldı. Birinci sınıflarımız başladı. Çok heyecanlılar. Alışma haftası bu 

hafta. Dolayısıyla da yarım gün gidiyorlar. Öyle değil mi Zeynep? Yarım gün. Zeynep’in 

Aylin’de, Alihan’ın Arhan’da başladı bu sene. Oradan biliyorum. Yarım gün gidiyorlar. 

İntibak eğitimi gibi bir tarafı var. Bende bana teslim etmiş olduğunuz bütçeyle, büyük bir 

memnuniyetle, Kültür Müdürlüğümüz aracılığıyla 1800 çocuğumuza kırtasiye setlerini, 

çantalarını yolladım. Hepsinin selamları var. Acayip mutlular. Hepsi çantalarına vuruyor 

lambalarını yanarken görmek için.  

Arkadaşlar, özellikle ben kendi belediye başkanları toplantılarımız oluyor. Cumhuriyet 

Halk Partili belediyelerin bir araya geldiği çalıştaylar. Orada aktarıyorum. Bunu bütün 

belediye başkanı arkadaşlarımız yapmalı diyorum. Siz de özellikle İyi Parti, Milliyetçi 

Hareket Partisi, Adalet ve Kalkınma Partisi olarak kendi belediyelerinize bunu ulaştırabilme 

ihtimaliniz varsa yapın. Çünkü çok ciddi, çok önemli bir eşitsizliği ortadan kaldıran bir durum 

yarattı bu. Zengin, yoksul çocuğu diye ayırmadan. Bütün birinci sınıflara bu kırtasiye setini, 

bu malzemeleri veriyor olmak bir çocuğun hayatının ilk resmi gününde “geç çocuğum 

arkaya” durumundan kurtulmasına olanak sağlıyor. Ne olur özendirin bunu. Başka belediyeler 

de yapsınlar.  

Ya “TOGG’la alakalı düşünceniz nedir?” diye sordu Sevgili BARUTÇUOĞLU. Ne 

söylememi istediğini çok şey yaptım. 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Ne istersen onu söyle Başkanım 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Teşekkür ederim 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: ……….  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Fabrika bitmek üzere arkadaşlar 

yani fabrikanın inşaatla alakalı şeyi bitti. İçinde üretim hatlarında sona gelindi. 29 Ekimde 

açılış yapılması planlanıyor ve 29 Ekim itibarıyla da üretimi de başlatacaklar. Satışı da bir 

sonraki yıl temmuz gibi planlıyorlar bildiğim kadarıyla. 2024’ün temmuz ayından itibaren 

satılacak diye de bir bilgi verdi orada CEO. 

--Meclis Üyesi: ….. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: 2024. 2023, 29 Ekimde üretim 

başlıyor. Açılış yapılıyor. 

--Mehmet Şamil YİĞİT Meclis Üyesi: Bu 22. 22-23’te     

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Tamam. 2023’ün temmuzu gibide 

piyasada olması planlanıyor. Bir yandan da yine TOGG’un ortak olduğu enerji istasyonları ile 

ilgili bir kuruluş kuruldu. Galiba Türkiye’de 2000 noktada, 2000 yerde şarj istasyonları 

yapılacak. Bütün bunları memnuniyetle gördük, gittik orada.  

--Mehmet Şamil YİĞİT Meclis Üyesi: Başkanım, özür diliyorum. Orada TOGG’un 

yönetiminden Gemlik’te bir maket, Gemlik’te bir gezdirme, bir talebiniz oldu mu? Onu merak 

ediyorum. Hani şimdi geçmiş toplantılarda sormuştuk ya 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Arkadaşlar, aracın 

--Mehmet Şamil YİĞİT Meclis Üyesi: Şey için söylüyorum 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Aracın. Özür dilerim. Aracın 

piyasaya sunulacak son hali ortaya çıkmadan resminin çekilmesine bile izin vermiyorlar. Bu 

kadar hassaslar bu konuda. 300 küsur oda vardı orada. Gemlik’ten özellikle oda ve borsanın 

hem başkanı, hem yöneticileri vardı. Sorabilirsiniz. Otomotiv sektöründe bu iş son derece 

gizli yapılıyor. Bize bir motorsuz karosel verecekler günü geldiğinde elbette. Bunu konuştuk. 

Bir sorun yok. Ama o gün bugün değil. TOGG’la alakalı arkadaşlar asıl yani sorulması 

gereken şu. Haberiniz oldu mu bilmiyorum. Benim bugün haberim oldu. Yedinci ayda Sayın 
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Cumhurbaşkanının bir kararnamesi var. Şunu açayım hemen. Buna itiraz etmeli değil miyiz 

ya? 

Arkadaşlar diyor ki; 6.7.2022 tarihli ve 5773 Sayılı Cumhurbaşkanı Kararının eki 

karar. Madde 1, anlatıyor, anlatıyor. Sonunda diyor ki “Bursa İli, Gemlik İlçesi, Gençali 

Mahallesinde bulunan 134 ada, 4 parsel numaralı 3.024.555,87 metrekarelik taşınmazın Ek-

1’de koordinatları belirlenen 590.046,23 metrekarelik kısmı ile Gemlik İlçesi, Hisar 

Mahallesinde bulunan 521 ada, 1 parsel numaralı taşınmazın tamamı ve 520 ada, 1 parsel 

numaralı 13.361,17 metrekarelik taşınmazın Ek-2’de koordinatları belirtilen ve kıyı-kenar 

çizgisi dışında kalan 11.126 metrelik kısmı üzerinde …..” ismini söylemeyeyim. Falan filan, 

falan filan “depolama teknolojileri sanayi ticaret anonim şirketi lehine doğrudan hasılat payı 

alınmaksızın 49 yıl süre ile bağımsız ve sürekli irtifak hakkı tesis edilecek olup, yatırımın 

tamamlanması ve öngörülen istihdamın 5 yıl süreyle sağlanması şartıyla söz konusu 

taşınmazlar” burayı iyi dinleyin arkadaşlar. “Talepleri halinde tapuda anılan firma adına 

bedelsiz olarak tescil edilebilir.”  

Bu doğru mu? Bunu biliyor muydunuz? Duydunuz mu öyle bir şeyi ya?   

--Meclis Üyesi: ………………….. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Ben bugün gördüm.  

--Meclis Üyesi: ………………….. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Mikrofon, mikrofon verelim. 

--Mahmut SOLAKSUBAŞI Meclis Üyesi: 3024 dönümlük yer pil fabrikasını yapan 

TOGG’un da ortak olduğu kuruma siz ismini söylemediniz ama bu bilinmeyen bir şey değil. 

İsmi burada var yani bu herkesi  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Yazıyor canım kararnamenin 

kendinde yazıyor. 

--Mahmut SOLAKSUBAŞI Meclis Üyesi: Siz söylemediğiniz de gizli saklı bir şey 

değil bu yani. Evet. Bu firmaya tekrar teknolojik yatırımlar yapılmak üzere veriliyor esasında 

bila bedel. Bunun sonucunda orada bir yatırım yapılacak. O kadar adam istihdam edilecek. 

Bir sözleşmede var bu. 5 yıl içinde yapılacak yatırım, istihdam edilecek insan sayısı belli. 

Bunları sağlarlarsa, daha sonra 49 yıllığına yani 44 yıl daha verilecek. O firmaya tahsis 

edilecek.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Hayır. Hayır tahsis değil. Yazı diyor 

ki; 

--Mehmet Şamil YİĞİT Meclis Üyesi: Başkanım  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Yazı diyor ki; bu şartları sağlarsa, 

49 yıllığına şimdi tahsis ettiğimiz bu alanı tapuda devredeceğiz diyor bedelsiz. Bila bedel. 

--Mehmet Şamil YİĞİT Meclis Üyesi: Başkanım şeyi kaçırıyoruz. Bizim burada 

otomobil fabrikamızın TOGG’un geldiği 4500 kişinin çalışacağı, bir de yanında batarya 

fabrikasının kurulacağı alandan bahsediyoruz. Bu batarya fabrikasının yatırım ve çalışmaların 

TOGG’la birlikte aynı çalışmasıdır. Onu da kaçırmayalım. Sadece bir nokta değil şeyin 

devamlılığı olan bir nokta. Onun detaylarını da size sonradan paylaşabilirim Başkanım. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Arkadaşlar  

--Mehmet Şamil YİĞİT Meclis Üyesi: Orada bataryanın 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Sorumlu her Türk Cumhuriyeti 

evladı şu soruyu sormak zorundadır.  

--Mehmet Şamil YİĞİT Meclis Üyesi: Kesinlikle şöyle söyleyeyim.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: 49 yıllığına tahsis bir teşvik 

usulüdür. Eyvallah. Bunu yapabilir. Niye yaptı diye de sormadık zaten. 49 yıllığına bu 

fabrikayı kuran firma her kimse kullanacak burayı 1 kuruş ödemeden. Eğer isterse, 5 yıl 

istihdam yaptıktan sonra tapuda devri ne demek arkadaşlar böyle bir şey olur mu? Kimin 

malını kime devrediyorsunuz ya? Bedelsiz bila bedel tapuda devredilebilir diyor. Edilebilir 

demiş Allah’tan da hani belki etmezler diye umut ediyorum şimdi. Niye bedelsiz devredelim 
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ya. 49 yıllığına vermişiz tahsisini kullanıyorlar. Günü geldiğinde yatırım devam ediyorsa, bir 

49 yıl daha veririz. Sorun yok. Bedelsiz devir. Ne demek arkadaşlar Allah aşkına. 3bin, 3 

milyon km² araziyi bir firmaya  

--Mehmet Şamil YİĞİT Meclis Üyesi: Başkanım 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Buyurun deyip veriyoruz. 

--Mehmet Şamil YİĞİT Meclis Üyesi: Sanayi 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Peki. Bir şey söyleyeceğim.  

--Mehmet Şamil YİĞİT Meclis Üyesi: Sanayi Bakanlığı’nın ortaklığı olmuş olduğu 

bir şeyden bahsedebiliyoruz. Burada sadece bir firmaya devredilebilir yani şeyimizde 49 yıllık 

şeylerimizle birlikte oradaki batarya fabrikasının kurulması, kurulduktan sonra da Sanayi 

Bakanlığı’nın yapmış olduğu bir çalışmadan bahsediyoruz biz Başkanım. Şimdi onu onu 

aklını kaçırmamak gerekiyor.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Arkadaşlar falan filan, falan filan 

Temiz Enerji Depolama Teknolojileri San. Ve Tic. A.Ş. lehine doğrudan 

--Mehmet Şamil YİĞİT Meclis Üyesi: Başkanım burada 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Hasılat payı alınmaksızın 49 yıl 

süreyle bağımsız ve sürekli nitelikte irtifak hakkı tesis edilecek olup, zaten kullandırttırıyoruz. 

Yatırımın tamamlanması ve öngörülen istihdamın 5 yıl süreyle sağlanması şartıyla, 5 yıl 

süreyle sağlanması şartıyla, söz konusu taşınmazlar talepleri halinde tapuda anılan firma adına 

bedelsiz olarak tescil edilebilir diyor.  

--Mehmet Şamil YİĞİT Meclis Üyesi: Başkanım bu konuda aklınızda bir şüphe 

varsa, birlikte Sanayi Bakanlığı’na da gidebiliriz. Bunların altlarını da öğrenebiliriz. Detayını 

da öğrenebiliriz Başkanım. Şu an bilmediğimiz şey üzerinden yorum yapmışa dönüyoruz ki; 

okuduğumuz şeyde Bakanlığın ortak yapmış olduğu bir projeden bahsediyoruz. Burada 

aklımızda soru işareti kalmamak için söylüyorum ki; bir gün beraber buradaki 4 parti 

grubundaki arkadaşlarla da gidebiliriz. Detayını da öğrenebiliriz Başkanım.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Bunu yapmak zorundayız. Eğer 

benim yorumum doğruysa, 5 yıl istihdam şartını yerine getirdiğinde firma burayı kurup, 

burayı alıp bedelsiz 6. yıl satabilecekse birine yok arkadaş öyle bir şey ya. Öyle şey olmaz.  

--Mehmet Şamil YİĞİT Meclis Üyesi: Başkanım 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: %30 u doğrudan, %6’sı fakir fukara 

fonu üzerinden belediye kasasına girecek bu para arkadaşlar satışı olursa. Bak diyor ki; bu 

yatırımı yap. 5 yıl boyunca da istihdam sağla, talep et benden ben sana bedava tapuyu 

vereceğim. Böyle bir şey olur mu? 

--Mehmet Şamil YİĞİT Meclis Üyesi: Sayın Başkanım şimdi böyle konuşursak 

şunun için söylüyorum. Beytülmal olarak baktığımızda hiçbir beytülmalı kimseye bırakma ve 

devretme olmaz. Onun için söylüyorum ki daha detaylı bilgisini birlikte, beraber geçelim, 

öğrenelim Başkanım. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Tamam. Hay hay öğrenelim bunu 

bu takip etmemiz lazım. Kabul edilebilir bir şey değil yani 

--Mehmet Şamil YİĞİT Meclis Üyesi: Teşekkür ederim. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Ben teşekkür ederim. 

Konserlerle alakalı sosyal medyada da görüyorum. Sadece konserle heykel yapıyor 

diyor arkadaşlar. Göreve geldiğim günden beri şunu söylüyorum. Diyorum ki bakın Kuvayi 

Milliye Anıtı açtık. Osman DURDU bir kere daha teşekkür ederim önerin için. Bütün 

hepinize teşekkür ederim desteğiniz için. Bir şey okuyacağım şimdi. O anıtın arka yüzünde. 

Yani görsellerin olduğu bölüm değil. Gemlik’in içine bakan tarafında şöyle bir yazı yazdım. 

“Birlik ve beraberlik ölümden başka herşeyi yener. Bir ulus sımsıkı birbirine bağlı olmayı 

bildikçe yeryüzünde onu dağıtabilecek bir güç düşünülemez. Bugün vatanımızda bir milli 

kudret varsa, o cereyan felaketlerden ders alan ulusun kalp ve dimağından doğmuştur. Milli 

sınırlar içinde bulunan yurt parçaları bir bütündür, birbirinden ayrılamaz”. Ruhu şad mekânı 
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cennet olsun. Büyük önderimiz Mustafa Kemal Atatürk’ün bir sözü bu. Bu sözü bir daha 

söylemek zorunda kalmak istemiyorum. Yani birisi çıksın da Mustafa Kemaller tükenmez. 

Tükenmez tabi de niye ihtiyacımız olsun sürekli bir Mustafa Kemal’e arkadaşlar. 

Yıkılmayalım hiç. Hiç yıkılmayalım. Bunu bilsin çocuklarımız bir sonraki bayramı iple çeksin 

diye yapıyorum o konserleri. Bak dini bayramlarımızda da aynısını yapıyorum. Bizi biz yapan 

şeyler bunlar. Konser sanatçılar elbette gelecekler. Bak bir adeta bir kırsal kasaba hüviyetine 

kimliğine bürünmüştü Gemlik ya. Abdurrahman DİLİPAK’tan başka kimse gelmiyordu 

Gemlik’e. Sahilin önüne kuruyorduk kıl çadırları neşriyat sattırıyorduk orada. Bak ben öyle 

yapmıyorum. Bak CHP’li bilinen sanatçıları yığmıyorum buraya. İstiyorum aslında Edip 

AKBAYRAM’I getireyim. … abiyi getireyim. Getireyim istiyorum yani. Zülfü 

LİVANELİ’Yİ getireyim. Sırf biraz daha alışabilelim birlikte yaşamaya diye bir dayatmaya 

muhatap etmemeye çalışıyorum sizleri. Konser. Ya Zeytin Festivali yapıyoruz. Bu Zeytin 

Festivali. Konser yapmıyoruz. Zeytin Festivali’ni görkemli ve Türkiye’de konuşulabilir 

olabilsin diye bu sanatçılarla yapıyorum, bunlarla yapıyoruz. Teşekkür ederim çocuklar. 1 yıl 

önce neredeyse buldular. Bugünkü fiyatlarının 3/1 fiyatlarına getiriyoruz. Sponsorlarla 

yapıyoruz bu işleri. Yani bunun üzerinden bak vallahi işinize yaramaz. Çıkar şikâyet ederim 

gençlere hepinizi. Konser yapmayacağız bundan sonra Ercan abiniz öyle istedi derim. Mutlu 

oluyor çocuklarımız bak. Çerkezi, lazı, abazası, kürdü herkes bir arada orada. Genci, yaşlısı, 

kadını, erkeği keyif alıyor çocuklar.  Bırakın alsınlar bak bu ekonomik krizde patlayacak. Size 

çalışıyorum vallahi ben. Ben bu konserleri yapıyorum diye tencere tava çalmıyor insanlar 

belkide. Böyle bakın bu işe.  

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Başkanım 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Memnun olun, mutlu olun. Hele 

zeytin festivali sakın ha ne olur. Bak bu Cumhuriyet Halk Partisinin festivali değil. Bu 

belediyenin organizasyonu. Sizin de orada olmanız lazım mutlaka. Kuvayi Milliye Anıtında, 

açılışta birinizi görmedim. Canım yandı ya. Nasıl olmazsınız ya. Oybirliğiyle, sizin önerinizle 

yaptığımız bir işin açılışında, sağolsun Osman DURDU vardı. Başka kimse yoktu. Yürüyüşte 

zaten kimse yoktu 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Başkanım bizi temsilen geldi zaten. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Nasıl temsilen? 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Cumhur ittifakını temsilen geldi kendisi. 

Ayrıca şimdi burada mazereti olan insanların yani ben mazeretim sebebiyle gelemedim. Ama 

ben ne o anıta karşıyım, ne o anıtın yapılmasına da karşı oy verdim zaten.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Sevgili BARUTÇUOĞLU 

oybirliğiyle geçti  

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Evet. İşte onu diyorum. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Bir daha söylüyorum oybirliğiyle 

geçti. 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Evet. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Bari oybirliğiyle geçmiş bir yere 

gelin. Mazeret, mazereti olan kabul olmuyor sizin mazeretiniz. Siz her milli bayramda ya 

hasta oluyorsunuz, ya kulağınız ağrıyor, ya diliniz şişiyor ya. Yok. Olmuyor yani kabul. 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Başkanım hangi 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Sizi tenzih ederek 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Hangi bayramda ben 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Seni tenzih ediyorum.  

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Hasta oldum ya 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Şahsına 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Allah etmesin de ben gelirim yani 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Şahsına söylemiyorum bak. Ya bu 

memlekette Milli Bayramlarda  
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--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Bana bakarak konuşuyorsun da o yüzden. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Adalet ve Kalkınma Partili 

yöneticilerin en üst yöneticilerin üstelik mazeret bildirip, hasta olduğunu söyleyip, en üst 

düzey diyorum. Başbakanların  

--Meclis Üyesi: ………… 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Cumhurbaşkanımız her şeye katılıyor.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Dolayısıyla bir de bak hele hele bu 

Zeytin Festivali ne olur ya gelin ya oraya. Zeytini yüceltmeye, Gemlik Zeytinini yüceltmeye 

gayret gösteriyoruz. Eksik bulduklarımızı bak soruyoruz komisyonumuz çalışma yaptı bunla. 

Mümkün olduğu kadar uygun hareket etmeye çalıştık. Dolayısıyla konserler devam edecek. 

Evvel Allah hiç sorun yok. Yeraltı çöp konteynırlarıyla ilgili konuyu Mert Abicim notunu 

aldın. İkinci birleşimde mutlaka bilgi vereceğiz arkadaşlarımıza. Ve spor kulüpleri. 

Arkadaşlar bugün bizim verdiğimiz yazılı önergelerden bir tanesinin özü şu. Amatör spor 

kulüpleriyle alâkalı bir sorun yaşıyoruz. Ben bu işte taşlanmaktan bıktım. Bıktım. 8 ayda 222 

adet otobüs vermişim spor kulüplerine. Sadece Gemlikspora 196000TL nakit para 

göndermişiz. Gemlik Belediyespor üzerinden ayrıca otobüs vermeler işte, yardımcı olmaya 

gayret etmeler. Sizlerin onayıyla verilmiş olan, ya katlı otoparkı, kapalı otoparkın bütün 

gelirini Gemlikspor alıp götürüyormuş. Gemlikspora destek olmuyor diyorlar bir de beni 

taşlamaya çalışıyorlar. Komisyona gidecek o konuda. Sizden rica ediyorum. Gidin bakın 

amatör spor kulüpleri birliği biz yapamıyoruz zarar ediyoruz diyorlarsa, bıraksınlar Gemlik 

Belediyesporun seçilmiş meclis üyesi başkanı var. Bundan sonra ilelebet o başkanlık etsin 

spor kulüpleri birliğine. Bir alın konuyu gidin bir yerinde inceleyin. Arkadaşlar hesap verin 

birbirinize diyorum. Birbirinize hesap verin diyorum veremiyorlar. Kör kuyuya atılacak 

paramız yok. Taraftarı üzerimize salıyorlar. Gemlikspor kulüp başkanının benimle alakalı 

yaptığı açıklamayı okuyan bir Allah’ın kulu işadamı vereceği de varsa bu saatten sonra 

yardım etmez yani. Tevekkeli ulan buna kimse güvenmiyormuş der. Öyle bir açıklama olur 

mu? Komisyon incelesin konuyu bana deyin ki; kardeşim bu bu bu bu bu şekilde yürüyecek 

bu iş. Başımla beraber memnuniyetle. Öyle yapacağım. Ama komisyon incelesin. Ya 150bin 

TL sen verdin 650bin TL ben verdim Başkaan yazmış. Ya arkadaş Büyükşehirden ayrı 

alıyorsun, federasyondan ayrı alıyorsun, ilçe belediyesinden bak söylüyorum. Galip 

geldiğimiz bütün maçlarda gidip yedikleri yemeği çocukların yediği yemeğin parasını 

belediye ödemiş. Otobüs istemiş hepsini vermiş. 212 araç verilmiş, 212. Bu yıl. 8 ayda. 

Bunun 60 küsur tanesi Gemlikspor. Nakit para verilmiş. Belediyespordan destek verilmiş. 

Üstüne kapalı otoparkın bütün gelirini her akşam gidip, Gemlikspor alıp götürmüş. 

Gemliksporda kullanmak üzere. Ne kayıt var, ne kuyut. Vereyim mi şimdi durum buyken? 

Verin 5 milyon TL deyin vereyim. 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: ……… 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Sevgili DURDU bak alt grupları 

var. Çocukların olduğu bölüm var. Onun hocaları geldi. Oturacak yerimiz yok dediler. Şimdi 

23bin TL para veriyor. Mobilya alıyor ya. Onları veriyoruz zaten.  

--Osman DURDU Meclis Üyesi: ……… 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Ya malzeme de veririz. Hesap 

versinler birbirlerine bana değil. Memnuniyetle veririz. Ya ben eğer verdiğimiz malzemenin 

çocuğa gidip gitmediğinden emin değilsem nasıl vereyim ya? 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Başkanım şimdi Büyükşehir dâhil olmak üzere 

bütün ilçe belediyeleri bu yardımları yaptı. Her spor kulübünün kendi iç denetim mekanizması 

var. Mali kongresi var. Bunlar kendi iç mekanizmalarında bu problemleri ne yapıyorsalar 

çözsünler. Ama burada mesela en son malzeme yardımı ne zaman yaptınız sporculara 

gençlere? 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Bilmem Kültür Müdürlüğü cevap 

verir 
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--Osman DURDU Meclis Üyesi: Versin lütfen. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Bilmiyorum. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Kendi iç denetimleri var diyorsun 

ya. Onu yapmak için kongre yapmak lazım. Kongre duydunuz mu hiç siz? 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Bilmiyoruz. Yapmıyorsalar kapanır zaten kulüpleri, 

kulüpleri kapanır.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Yok yani var mı duydunuz mu hiç? 

Ben ben Gemliksporun üyesiyim. 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Başkanım duymadık ama bu kulüplerin iç işleri bizi 

ilgilendirmez bu. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Nasıl ilgilendirmez para vereceksin. 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Başkanım Büyükşehir Belediyesi bütün kulüplere 

cüzi de olsa maddi destek veriyor. Belediyeler veriyor. Kimse bunun peşine bilgi edinmeden 

yazı yazarsınız. Size bilgiyi verirler. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Sevgili DURDU ben önergeyi 

verdim. Konuyu komisyona havale edeceğiz. Spor komisyonuna. Spor komisyonu 

araştırmasını yapsın. Bana desin ki; sen hiç tasalanma Başkanım ver. Vereceğim. Hiç hiç. 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Başkanım. Burada en sonunda günün sonunda spor 

yapan genç mağdur 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Tamam.  

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Ayağında ayakkabı yok. Sırtında eşofman yok. Ben 

buradayım yani. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Sizden ricam hem o çocukları  

mağdur etmeyen, ama aynı zamanda da bu endişelerimden beni kurtaran bir formül bulun 

getirin bana. 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Başkanım bir cümle ifade etmek 

istiyorum. Ben konuşmamda bu konserler yapılmasın. Bu konserler niye yapılıyor diye bir şey 

ifade etmedim. Zaten ben konserlere karşı da değilim. Yanındayım. Ben sadece mali olarak ne 

kadara mal olduğunu, yani bütçeden açıldığı için onu sordum.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Çıkartırız kayıtlardan.  

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Neyi? Çıkartın. Yani ayrıca biz AK Partili 

belediye döneminde de bu Gemlik 15 Temmuz Meydanına çok sayıda sanatçıyı getirmiş bir 

zihniyetiz yani. Gerekirse biz de çıkarız. Yani sen ud çalarsın, bende şarkı söylerim gerekirse. 

Bunu yaparız. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Önce gelmen lazım. 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Gençler için bizim yapmayacağımız hiçbir 

şey yoktur. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Güzel bunları böyle söyletmek 

önemli. 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Evvel Allah onların yanındayız. Onların 

yanındayız her zaman. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Teşekkür ederiz. Bu arada vesileyle 

arkadaşlar dikkatinizi çekmiştir. Nazarı dikkatinizi. Bu yıl 29. yazdık Zeytin Festivaline. 

Geçen yıl ne yazıyordu? 7 miydi? 8 miydi? 6’ydı bu sene 7 olması lazımdı. 29 yazdık. 

Gerekçesi şudur sorarlar. Sizde lütfen cevap verin adımıza. Bulabildiğimiz en eski kayıt 

arkadaşlar. Sevgili Kadri GÜLER’in arşivinden 1973 tarihli bir kayıt. 1973 yılında Kadri Abi 

bir haber yapmış. Bu yıl Gemlik Zeytin Turizm Festivalinin 2. düzenleniyor demiş. 

Dolayısıyla 72yi 1 kabul ettik. Sonra bütün kayıtlara baktık. 5 olmuş. Başka bir Belediye 

Başkanı gelmiş. 1den başlamış. Kötü komutan gibi şınavt çek çek bitmemiş yani. Gelen bir 

öncekinin yaptıklarını yok saymış. Gelen bir öncekinin yaptıklarını yok saymış. Bulun dedim 

çocuklar tek tek bütün gazete arşivlerine baktılar. Bu yıl 29. Zeytin Festivali’ni, Gemlik 
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Zeytin Festivali’ni düzenliyoruz. Üreticimiz için de, bu konuda ticaretini yapan tacirlerimiz 

için de, bu konserler sayesinde rahat nefes alan binlerce esnafımız için de, elbette oraya 

gelecek özellikle genç kardeşlerim ve ekonomik durumu sebebiyle parayla bir konsere zaten 

gidemeyecek olan sevgili Gemlik’li yurttaşlarıma ve elbette hepimize şimdiden hayırlı olsun 

diyorum.  

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Bizde âmin diyoruz Başkanım. 

Eyvallah 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Başkanım yalnız bir şeyi eklemem 

gerekiyor. Şimdi 7. ise mesela yani eski sayıma göre bunun ilkini de bizim dönemimizde 

başlattık. Geçtiğimiz dönemki Belediye Başkanımız ve özellikle Kent Konseyi Başkanımız 

Mukaddes SERİM ve ekibini burada anmak gerekiyor. Onların gerçekten 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Mehmet Abiyle küs müsün?  

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Efendim? 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Mehmet TURGUT’la küs müsün? 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Hayır. Hayır. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: O da yapmış adamcağız ondan önce  

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Bütün yapanların hepsine müteşekkirim. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Hah  

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Hani 7. Dediğiniz için 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: 1973’te başlamış. 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Yani 7. Dediğin için Başkanım. Ayrıca da 

şimdiye kadar yapılmış olan bütün festival, hizmet, konser hepsine ayrıca müteşekkiriz. 

Gençler için her türlü şeyin yanındayız. Bir bilgi vermek istiyorum. Son dakika bilgisi 

Başkanım. Bu Sabiha Gökçen’e otobüs seferleri var biliyorsunuz BAS Bursa Büyükşehir 

Belediyesi’nin Gemlik’te bu şeye dâhil edildi. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Oksijende bırakıyordu eskiden  

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Yok. Şu anda 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Gemlik’e de uğruyor. 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Gemlik’e de girecek. Bunu da halkımızın 

bilgisine sunuyorum. Hayırlara vesile olsun.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Başta Sevgili Alinur AKTAŞ olmak 

üzere elbette BURULAŞ Genel Müdürü ve konuya dâhil olan gayret gösteren bütün 

arkadaşlarıma teşekkür ederim.  

Evet. Arkadaşlar birinci maddeye başlayabiliriz.  

--Mahir DAĞ Meclis Üyesi: Özel Kalem Müdürlüğü'nün, 5393 Sayılı Belediye 

Kanunu'nun 18. Maddesinin (p) bendi uyarınca Tunceli/Pülümür Belediyesi ile Kardeş Kent 

Belediye olunması ile ilgili yazısı. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Gündem maddesinin okunmuş 

olarak oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Çevre Sağlık ve Sosyal İşler 

Komisyonu’na havalesini oylarınıza sunmak istiyorum. Kabul edenler, etmeyenler? 

Oybirliğiyle kabul edilmiştir. 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Başkanım bunu direk oylayalım. Komisyona 

gidecek de ne olacak? 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Olabilir böyle bir öneri varsa. 

Memnuniyetle. Peki. Az önce oylamaya sunduğum şeyi değiştirerek, Tunceli İli Pülümür 

İlçesi’nin Kardeş Şehir olarak kabulünü direk olarak oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, 

etmeyenler? Oybirliğiyle kabul edilmiştir. Çok teşekkür ederim. 

--Emir BİRGÜN Meclis Üyesi: Başkan protokol yapılacak mı burada?  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Tabi, tabi 

--Emir BİRGÜN Meclis Üyesi: O zaman sana protokol yapma yetkisi de ekleyelim. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Var mı gerek? 
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--Emir BİRGÜN Meclis Üyesi: Kardeş şehirlerde oluyor böyle 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Cahide gerek var mı protokolle 

alâkalı? 

           --Cahide ATAŞ Yazı İşleri Müdür Vekili: Gerek yok. Yalnızca kardeş şehir……… 

           --Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Evet. Protokole, protokol yapılması 

durumunda yetki ihtiyacı hâsıl olması halinde de Belediye Başkanına yetki verilmesi şeklinde 

değiştirerek tekrar oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle kabul 

edilmiştir. İkinci madde. Okuyalım lütfen. 

--Mahir DAĞ Meclis Üyesi: Zabıta Müdürlüğü'nün, Zabıta Fazla Mesai Çalışma 

Ücretleri ile ilgili yazısı. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Gündem maddesinin okunmuş 

olarak oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle kabul edilmiştir. 

Arkadaşlar bunu direk oylayacağım. Göndermiyorum Plan Bütçeye. Çünkü en yüksek 

nispette zaten her dönem onay verdiniz. Yine aynı şekilde hazırlanmış. Sizin için uygunsa da 

konuyu dairesinden geldiği şekliyle kabulüne sunacağım.  

--Meclis Üyesi: Biraz daha yüksek yapalım. Biraz daha çok çalışsın Zabıta 

Müdürlüğü……… 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: En üstten yapıyoruz. 

--Meclis Üyesi: En üstün de üstünü yapalım da  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Zabıta Müdürlüğünden geldiği 

şekliyle oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle kabul edilmiştir. Bu 

arada hazır mesai ücretleri falan denmişken, Sevgili BARUTÇUOĞLU’nun maaşlarla alakalı 

konuşması oldu. Türkiye’de belki de hiç yapılmayan bir şeyi yaptık yılbaşında. Dedik ki; 

çocuklar 3 yıllık yapalım sözleşmeyi. Her yıl bilek güreşi yapacağımıza bugünden kabul 

ettiğiniz bir durumu yaşatalım size. Ve dedik ki; Gemlik Belediyesi’nin çalışanı asgari ücretin 

en az %40 üzerinde maaş alacak en düşük çalışan. Bunu yazdık sözleşmeye. Yanına dedik ki; 

eğer 1 yıl içinde gerçekleşen enflasyon açıklanan %40’ın üzerindeyse enflasyon nispetinde 

zam vereceğiz. Bu bir işverenle, bir belediyeyle sendika arasında imzalanmış ve bunu Başkan 

tarafından teklif edilmiş başka bir yer yok. En az %40 zam alacaksınız dedim. 3 yıllık 

sözleşme yaptık. Her yıl bahsettiğim şekilde, hiç masaya bile oturmaya gerek kalmaksızın, 

enflasyon koyulacak üzerine açıklanan, yeni açıklanan asgari ücret konulacak yanına hangisi 

işçinin lehine ise o verilecek. Konuşmaya bile gerek yok. Şimdi bu asgari ücrete 22 yıldır ilk 

defa ara bir artış verildi ya bir sonuç doğurdu. Biz de oturduk. Kendi bütçemiz nispetinde ne 

yapabiliriz arkadaşlarımıza diye? Galip Abiye dedim ki; çağır çocukları kadrolu çalışan, öyle 

çalışan böyle çalışan. Hepsinin maaşına soy sosyal haklarını %25 zam koy. Hiç gerek yok 

yani. Yasal olarak benim bugün beni bağlayan zam vermeme gerek olacak bir şey yok. Bir 

durum yok. Reddettiler bu teklifimizi arkadaşlar. Ya pazarlık masasında değiliz. Pazarlık 

masasına oturma hakkınız yok. Reddettiler bunu. Ne gerekçeyle? 

--Galip GÜR Meclis Üyesi: ……… 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Mikrofona. Mikrofon verelim.  

--Galip GÜR Meclis Üyesi: Şimdi arkadaşlar buradaki toplu sözleşmeyle alâkalı 

zaten biz bir geçmiş dönemde imzaladık ve 3 senelik toplu sözleşme imzaladık. Bu arkadaşlar 

dedi ki; yılbaşında biz enflasyonu yılbaşından baz alalım. Ve yılbaşındaki ücretleri yani asgari 

ücret bugün ne kadar? 215TL 70KR’tan enflasyon uygulayalım. Şimdi şey tereddüt etti 

hemen. Sendika temsilcisi arkadaş. Bu dedi siz verdiğiniz zammı geri mi alıyorsunuz? Dedi. 

Milletin de kafası karıştı. Peki. Şu anda değişen ne? Şu anda bu teklifi yapmamakla 6 ay 

çalışanların alacağı 1300TL ile 1500TL arasındaki farkı işçiler alamıyor. Reddettiklerinden 

dolayı. Ne değişti? Yine aynı fiyattan aynı şekilde devam edeceğim ben yılbaşında. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Bir müdahale edeyim. Bir müdahale 

edeyim. Önemli detay o. arkadaşlar ben demişim ki yılbaşında, her yıl yılbaşında Ocak ayında 

bir iki tane kriter var. Bir hükümet tarafından açıklanan asgari ücreti yazacaksınız. Ne verdi 
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yılbaşında? İşte faraza misal 10bin TL. Şu an ne alıyorsunuz? Asgari ücret olarak. 5bin TL. 

Faraza. Bir kere 10000*%40=14000TL yılbaşında. 10000TL açıklandıysa 14000TL 

alacaksın. Velev ki enflasyon %200 çıktı. Bugün aldığın 5000TL 15000TL’ye yükseldi. O 

zaman 15000TL’yi vereceğim size dedim. Şimdi var mı bunda, bundan daha iyi bir teklif var 

mı? Neye itiraz ettiler şimdi arada? Diyorlar ki; tamam asgari ücret açıklandı. 10000TL 

yılbaşında %40 14000TL yapar. Tamam mutabıkız. Ama enflasyonu koyacağın asgari ücretin 

enflasyon farkı hesabında kullanacağın asgari ücret Temmuz ayında açıklanan olmalı. Allah 

Allah. 5000TL’yi değil 7000TL’yı koy yıllık enflasyonu onun üzerine ilave et diyorlar. Böyle 

bir şey olur mu? Böyle bir şey olur mu arkadaşlar? Allah aşkına söyleyin ya. 

--Galip GÜR Meclis Üyesi: Başkanım şöyle bir şey söyleyeyim bakın. Bizi bu toplu 

sözleşmeyi sizin de başında bulunduğunuz dönemde yaptığınız bu teklifi inanın o dönemde 

arkadaşlar memnun kaldı zaten. Orada bir tereddüdüm yok. Çünkü çok defasında da size de 

teşekkür ettiler. Fakat birkaç belediyeden bizi aradılar. Ya bu nasıl toplu sözleşme yaptınız? 

Şu toplu sözleşmeyi bize verin. Bizde aynı şekilde uygulayalım bundan sonra diye. Böyle bir 

toplu sözleşme inanın Türkiye’de bulamazsınız. Ama bazı şeyleri de kabul etmek gerekiyor. 

Çünkü hep hep bana olmuyor yani. Çünkü neden biliyor musunuz Başkanım biz 

verdiğimizde…400TL’ye geliyor maaş. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: İçinizden herhangi biri bu sözleşme 

elindeyken üstelik gönüllü kendi rızanla bir para vermeyi düşünürken, sana senin personelin, 

işyeri temsilcilerin, sendika başkanın hesaplamayı yaparken kullanacağın yeni asgari ücret 

yeni açıklanan olacak derse, hepiniz benim baktığım gibi bakardınız konuya. Ve bu söylendi 

arkadaşlar. Bak bir daha söylüyorum. 5000TL asgari ücret 1 sene sonra enflasyon %200 

açıklandı. 5000TL’nin %200 fazlası 15000TL yapar. Onu yazacağız kenara. Bir de asgari 

ücret açıklanıyor her yıl o da açıklandı. Diyelim ki 14000TL, 10000TL %40 koydum üzerine 

14000TL yaptı. Bak 14000TL’de bırakmayacağım. 15000TL vereceğim size dedim. E ama 

7000TL’den hesap yaparsak %200 koyarsak 21000TL olur be arkadaş. Bende hoş saf değilim 

ya. 7000TL’yi kabul et diyorlar. E 7000TL’yi kabul edelim dedim ama 6 aylık enflasyon 

farkını veririm. 

--Galip GÜR Meclis Üyesi: Başkanım  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Sözleşmede 1 yıllık enflasyon farkı 

yazıyor dediler bu sefer. 

--Galip GÜR Meclis Üyesi: Başkanım sonuçta şunu anlatmaya çalışıyorum. Bunu 

kabul etmemekle şu anda çalışanların eline ne geçti? Hiçbir şey geçmedi yani 6 ay bizim 

vermiş olduğumuz, Uğur Başkanın vermiş olduğu 1500TL derseniz 9000TL parayı işçi 

alamadı. Reddedilmesinden dolayı. Sonuçta bir şey değişmiyor ki yılbaşında benim bu 

sözleşmeyi kabul etmedi. İşçinin niye 6 aylık parası güme gitti? Biz bunu vermeye razı 

olmuştuk zaten. Teşekkür ederim Başkanım. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Evet. Kaçıncı maddedeyiz 

arkadaşlar? Üçüncü. Okuyalım 3. maddeyi  

--Mahir DAĞ Meclis Üyesi: İmar ve Şehircilik Müdürlüğü'nün, İlçemiz Kurşunlu 

Mahallesi, Kurşunlu 2 nolu Bölgeye İlişkin l/l000 ölçekli Revizyon Uygulama İmar Planı 

değişikliğine yapılan itirazın değerlendirilmesi ile ilgili yazısı. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Arkadaşlar ilgili gündem 

maddesinin okunmuş kabul edilerek, söz almak isteyen de yoksa İmar Komisyonuna 

havalesini oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle kabul edilmiştir. 

Bundan sonraki gündem maddelerinin tamamını okunmuş olarak kabulünü oylarınıza 

sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle kabul edilmiştir. 

Arkadaşlar 9-10-11-12 ve 13 numaralı gündem maddelerinin İmar Komisyonuna 

havalesini oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle kabul edilmiştir. 

Bir de düzeltme yapacağız. Yalnız 12. maddede 431 ada 1 nolu parsel yazılmış, doğrusu 443 

ada 1 nolu parsel olacak. Onun da bu şekilde düzeltilmesini ve işlemin havalenin bu şekilde 
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yapılmasını oylarınıza sunuyorum ayrıca. Kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle kabul 

edilmiştir. 4. maddeyi Plan Bütçe Komisyonuna havalesi şeklinde oylarınıza sunuyorum 

ayrıca. Kabul edenler, etmeyenler? Peki. Biz kendi aramızda konuştuk ama  

--Meclis Üyesi:……….. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Para belirleme işi ya. Sorun yok. 

Plan Bütçe ve Kültür Turizm ve Spor Komisyonu yoksa Tarım ve Balıkçılık Komisyonuna mı 

gönderelim? 

--Meclis Üyesi:………… 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Balıkçılık tarım nihayetinde. Peki 

Plan Bütçe Komisyonuyla birlikte Tarım Komisyonuna havalesi şeklinde oylarınıza 

sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle kabul edilmiştir. 5. gündem maddesini 

Hukuk Komisyonuna hatta 5. ve 8. maddeleri, gündem maddelerini Hukuk Komisyonuna 

havalesi şeklinde oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Oybirliğiyle kabul 

edilmiştir. 6. maddeyi Hukuk Komisyonuyla birlikte Çevre Sağlık ve Sosyal İşler 

Komisyonuna havalesi şeklinde oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? 

Oybirliğiyle kabul edilmiştir. 7. maddeyi de Plan Bütçeyle birlikte Hukuk Komisyonuna ortak 

şekilde, havalesi şeklinde oylarınıza sunmak istiyorum. Kabul edenler, etmeyenler? 

Oybirliğiyle kabul edilmiştir. Madde atlamadık herhalde? Cahide? 

--Cahide ATAŞ Yazı İşleri Müdür Vekili: Efendim Başkanım? 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Madde atlamadık değil mi? Tamam.  

--Cahide ATAŞ Yazı İşleri Müdür Vekili: Yok 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Peki. Arkadaşlar bir sonraki 

toplantıyı Pazartesi günü burada saat 17:00’de yapmak üzere toplantıya son veriyorum.  

--Cahide ATAŞ Yazı İşleri Müdür Vekili: ……… 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Nasıl? 

--Cahide ATAŞ Yazı İşleri Müdür Vekili: Önergeler yok mu? 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Aa çok özür dilerim. Evet evet evet. 

Arkadaşlar önergeler var elimizde. 2 tane sözlü önerge vardı. Kaç tane burada yazılı önerge 

var? Sayalım.  

--Meclis Üyesi:……… 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: 7 tane yazılı önergenin ve Adalet ve 

Kalkınma Partisi tarafından verilen 2 sözlü önergenin gündem maddesi haline getirilerek, 

ilgili müdürlükler ve komisyonlara havalesi şeklinde oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, 

etmeyenler? Oybirliğiyle kabul edilmiştir. Arzu. Arzu çıktı mı?  

--Meclis Üyesi:……………… 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Arkadaşlar şu Gemportun beklediği 

plan değişikliğiyle ilgili numarasını bilmediğim hatırlamadığımdan söyleyemediğim bir konu 

var. Komisyonda bekliyor. Başkanlık yetkisine dayanarak resen gündeme alıyorum konuyu. 

Önümüzdeki birleşimde bütün arkadaşlarımız üzerine düşünsünler nihayetlendirelim. Hayır 

diyeceksek vatandaşa haber verelim. Onlar da gereğini yapsınlar.  

--Osman DURDU Meclis Üyesi:……………… 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Buyurun. Buyurun. Buyurun. 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Evet. Sayın Başkanım, değerli meclis üyesi 

arkadaşlarım. Hepinizi saygıyla selamlıyorum. Başkanımızın komisyondan çekip gündeme 

almış olduğu konuyla alâkalı söz alma ihtiyacı hissettim. Neden? Bir komisyon 

…..arkadaşlarla aradan uzun zaman geçti. Konuyu güncellemek adına ve meclisimizi de 

bilgilendirmek adına söz almış bulunmaktayım. Tabi bahse konu olan gündem maddesi 

sadece bu kısıtlamayla bakarsak bir problem yok. Ama konunun dünüyle ve bugünüyle ele 

alacak olursak konu önemli. Şöyle ki 2018’de Başkanım birlikte Cumhuriyet Halk Partisi ve 

Milliyetçi Hareket Partisi grubuyla birlikte İdare Mahkemesine 2008 yılında yapılmış olan bir 

plan ve uygulamayla alâkalı iptal davası açmıştık. Bu iptal davasının yasal dayanağı ise şu 
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sarıyla çizili olan şuradaki 112 dönümlük bir yolsuz ve cephesiz parseldi bunun gerekçesi. 

Yani cephesiz parsel olmaz. Bu itibarla planın ve uygulamanın iptalini istemiştik. Sonrasında 

o bölgede bir kavşak planı yapılmış. Bu kavşak planı oradaki birkaç firma birlikte yapmışlar 

bu planı. 2018 yılında yapılmış bu plan. 2018 yılındaysa bunu tekrar isim vermeyeyim. Geçen 

vermiştim. Şu encümen kararıyla firmanın talebi neticesinde, çünkü o zaman herkes fark etti 

bunu yani eyvah yanlış yapılmış. Bu yanlış böyle kalırsa, bu plan iptal olacak kaygısını 

taşıdılar. Her nedense bir kavşak planı gündeme getirdiler. Bir kavşak planı düzenlemesiyle 

beraber bizim davasını açmış olduğunu şu cephesiz parseli, şu encümen kararıyla Ahmet 

AVCI bu encümen kararından haberi olmadığını söylüyor ama imzası var. Bu kararla beraber 

bu cephesiz parseli yola cepheli hale getirmişler. Bu talepte tabii ki firmadan gelmiş. Bu çok 

doğru bir yaklaşım değil. Bizim 2018’de dava açmamızdaki amacımız neydi Başkanım? 2008 

yılında 1milyon m²’lik bir tarlanın Gemlik Belediyesi’nin almış olduğu bir kararla arsa olmuş 

olması. Yani biz o kararı bugün almış olsaydık, 1milyon m²’lik bir tarlanın, bugün 1milyon 

m²’lik bir arsa olmuş olsaydı ne olacaktı? Değer artışı olacaktı. Devlete bir vergi ödeyecekti 

bunun karşılığında. Tabi o gün için böyle bir şey söz konusu değildi. Herhangi bir katkı 

sağlamadı. Biz dava açtık. Yani dedik ki sen firma olarak buradan yüksek fayda elde ettin. 

Gemlik Belediyesi almış olduğu kararla sana yüksek bir fayda sağladı. Ama sen Gemlik’e 

hiçbir fayda sağlamadın kaygısıyla beraber davayı açmış olduk. Ama bugün itibariyle çok iyi 

biliyoruz ki tekrar bir plan revizyonuyla belediye ihtiyaç olması halinde tekrar bir düzenleme 

ortaklık payı yapması mümkün. Dün bu mümkün değildi. E bugün elimizde böyle bir imkân 

söz konusu. Biz şu plana baktığımız zaman şurası 1milyon m²’lik bir alan. Şu 1milyon m²’lik 

alan içerisinde hiçbir sosyal donatı yok. Mesela hali hazırda oranın bir ibadethanesi var. 

İbadet alanı var. Hali hazırda bir okul alanı var. Otopark alanları var. Bunların hiçbiri planın 

içerisinde yok. Yani bu kadar 1milyon m²’lik bir alanda yol olmaz mı? Sosyal donatı olmaz 

mı? Yeşil alan olmaz mı? Otopark olmaz mı? Zaten hali hazırda bir ibadethane ve okul var. O 

bile yok yani. Bunu tabi belki zamanında talep edeceğiz. Mümkünse yapmak lazım. Mesela 

gündem maddesinde var. 186 hektarlık bir alanda bir plan revizyonu. Burada da biz meclis 

olarak her türlü desteği vereceğiz. Bir plan revizyonuyla gerekli düzenlemenin yapılmasını 

talep ediyoruz. Teşekkür ederim Başkanım. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Ben teşekkür ederim Sevgili 

DURDU. Kamuoyunu biraz daha fazla bilgilendirebilmek adına ve elbette komisyonda karar 

verecek olan arkadaşları, gerçi komisyon imar mevzuatı açısından baktığında bir sorun yok 

demiş zaten. Oybirliğiyle. İlgili alanda itiraza konu bizim de vicdanımızı yaralıyor. Bu kadar 

düşük DOP oranıyla 18 uygulaması yapılır mı? Be arkadaş dediğimiz tarih 2008 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: 2018 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: 2008 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Pardon pardon. Evet. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: 2008. biz ne zaman dava ettik 

konuyu senle ikimiz? CHP ve MHP İlçe Başkanları olarak? 2018 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: 18 evet 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: 10 yıl. 10 yıl. 2008’de 18 

uygulamasına 2.8 bize yeter Allah bereket versin diyen Mehmet TURGUT. Adalet ve 

Kalkınma Partili Belediye Başkanı. Doğru. 10 yıl boyunca vicdanı rahatsız olmayan CHP ve 

MHP yöneticileri. 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Rahatsız olan 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Olmayan. 10 yıl boyunca olmamış. 

Bir şey yapmamış. Sonra biz yaptık 10 yıl sonra. Niye yaptık? Bir şey bulduk. 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Bir şey bulduk evet. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Buldun hatta. Dedin ki ya arkadaş 

bunun içinde yolu olmayan yola cephesi olmayan bir parsel oluşturulmuş. 18 uygulaması 
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iptaline ilişkin hiçbir şey yapamadık yıllarca. Bu vesileyle bu planı, bu uygulamayı iptal 

ettiririz. Yenisi yapılırken de baskı yaparız. DOP kesintisi 2.8 nedir? 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Evet. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Deriz. 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Yeni plan. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Doğru mu? 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Yeni plan yapılır. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Ama ne diye verdik şeyi 

mahkemeyi? 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Encümen kararının iptali 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Hayır. Hayır. Yolsuz parsel 

oluşturulamayacağı gerekçesiyle 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Evet. Aynen öyle 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Dava ettik. 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Aynen öyle 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Eksik DOP alınmıştı. Falandı 

filandı 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Evet evet. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Yazamayacağımıza göre öyle 

yazmamız gerekiyordu. Öyle yazmıştık. Mahkeme iptal etti. Reddetti bizi dedi ki; reddetti 

dedi ki bize siz kimsiniz oğlum? Belediye Başkanı var burada onun vermesi lâzım. O dönem 

Belediye Başkanı kim? Refik YILMAZ Adalet ve Kalkınma Partili Belediye Başkanı. 

Mahkemeye vermek yerine buyurun arkadaşların itirazı konuyu ortadan kaldıralım şeklinde 

Encümen Kararı aldırttırmış.  

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Evet 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Temizlemiş yani konuyu 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Aynen öyle yapmış. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Şimdi bugün kendi 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Maalesef 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Şeyimde örnek verdim. Kamera 

kayıtları altındayız. Şiddetle konuşulacak şey değil ama çok iyi anlatıyor benim, bizim 

bulunduğumuz durumu diye anlatacağım. Arkadaşlar bir adamın biri babasını öldürüyorsa 

bizim raconumuzda o var değil mi? Oğlanda bunu yapanı falan filan. Yapmazsa kenarda 

köşede dedikodusunu yaparız. Babasını öldürdüler deve geziyor sokakta deriz. Beni bu 

duruma düşürdünüz ya. Vuracağım vuracağım da arkadaş adam ölmüş. Gömülmüş. Gidip 

mezara kurşun mu sıkayım? Bitmiş iş. Sevgili Rıdvan 2018’de Encümen Kararı almışlar. 

Bizim itiraza konu edebildiğimiz, 10 yıl boyunca uğraşıp, bulup itiraza konu ettiğimiz şeyi de 

ortadan kaldırmışlar. Ölmüş. Şimdi bu saatten sonra bir tek şunu yapabiliriz bak bunu iptal 

edip, ya da yeni bir plan yapıp,  

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Plan revizyonu 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Orada bir kere daha 18 yine 

yapamazsın. Bir şartla yapabilirsin. Bunun dışında bir şey varsa söyleyin bana ya. Bir yerden 

18 uygulaması ile bir miktar düzenleme ortaklık payı kesilmişse, ikinci kez bunu yapabilmek 

için plan değiştirmen yetmez. Fonksiyon değiştirmen gerekir. Ne yapalım şimdi? Gemportu, 

Azotu Gemportu sanayi alanına mı alalım? Konut mu yapalım? Ne yapacağız plan 

değişikliğiyle biz orada? Nasıl bir fonksiyon değiştirebileceğiz? Eğer fonksiyon 

değiştiremezsen de yine alamazsın diyor. Ya öyle alamayız. Böyle alamayız. Arıtma 

yapacaklar. Kazara iptal olmuş bir plandan bahsediyoruz. Eskiye dönmeye çalışıyor. Bunu 

yine detaylandırırız, konuşuruz. Ama ne olur 

--Meclis Üyesi:………. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Konuşalım. 
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--Meclis Üyesi:………. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: İkinci birleşimde 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Başkanım Mehmet de bir teknik olarak 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Peki. Buyurun, buyurun 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Ben izin isteyeyim buradan. Teşekkür ederim 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Olur, olur. 

--Mehmet ÖKSÜZ Meclis Üyesi: Sayın Başkanım, değerli meclis üyeleri. Şimdi 

şöyle bir durum var. Biz her zaman revizyon plan yapabiliriz. Revizyon plan çerçevesinde de 

şu an kanun gereği ikinciye 18 uygulaması yapılabiliyor. İşte bunun için yoğunluk artırıcı 

fonksiyon değişiklikleri v.s. zaten burada asıl sıkıntı şu bunu da çok rahat yapabiliriz. Burada 

ilk yapılan plan. Plan değil 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Aynen öyle 

--Mehmet ÖKSÜZ Meclis Üyesi: Burada bir cins değişikliği yapılmış. 1 milyon m² 

alan tarlaymış. 1 milyon m² alan arsaya dönmüş. Ortada bir plan yok. Ya şu anki oranın planı 

zaten mevcut planlara aykırı biz niye Kumla’da Kurşunlu’da revizyon yaptık? Yeni 

yönetmeliklere uygun olmadığı için. Buranın planı da yeni yönetmeliklere uygun değil. Bunu 

plancılarımız otursun, görüşsünler. Bununla ilgili muhakkak bir şey çıkacaktır. Kaldı ki bakın 

ortada bir yanlış var. Yanlış gidiyor, gidiyor. Bir yerden sonra tekrar geri dönüyor. Nereden 

döndü? Şimdi orada bir plan değişikliği ihtiyacı var. Firma bunu yapmadan bir şey 

yapamıyor. Yani o plan değişikliğinin onaylanması lâzım belediyeden. Bu da bizim elimize 

yani belediye tarafına geçmiş bir durum oluyor. Yani biz plan değişikliğini yapacağız şu an. 

Bir plan değişikliği yapmamız lazım. Demek ki ne var. Biz burada genelinde de bir plan 

değişikliği yapabiliriz. Yapmak istersek tabi. Yapmak istemezsek yapacak bir şey yok. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Arkadaşlar bak aynı şeyin geçerli 

olduğu pek çok yer var. Pek çok yer var. Borusan gurubunun içinde bulunduğu yerler var. 

Çimtaş gurubunun içinde bulunduğu yerler var. TOGG’un ya % kaçlık payıydı TOGG? 

Soruyor adam bana ya. Jet hızıyla geçirdiğiniz TOGG’un 100binlik, 25binlik, 5binlik, binlik 

planlarında % kaç DOP kesildi sonunda nihayetinde? Diyor. Bu gözle bakılsın tartışalım. Ret 

ret hiç sorun yok. Oybirliğiyle geçmezse geçirmeyeceğim ben bunu zaten. O kadar.  

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Teşekkür deriz. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Ben teşekkür ederim. 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Başkanım bir şey ifade etmek istiyorum 

ben  

--Osman DURDU Meclis Üyesi: TOGG’un mülkiyeti verilmedi daha. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Nasıl? 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: TOGG’UN arazisinin mülkiyeti devlette daha. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Burada da öyle şeyler var ama 

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Başkanım mülkiyet aldı adam 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Yok.  

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Özelleştirmeyle aldı. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Hazineye ait 49 yıllığına yerler de 

var. Bak şeyi de gözden kaçırmayın. Arıtma yapacak oraya. Üstteki parsel onun yapar oraya 

olur biter. Gider Bakanlığa bu konuştuğumuz 101 parsel bildiğim kadarıyla Azot tarafından 

Azot Sanayi aynı firmanın ya, devirle Gemporta geçmiş. Devirle devreder geri Azota emlak 

vergisi de alamayız haberiniz olsun. Endüstriyel alan biliyorsunuz Azot. Emlak vergisinden 

de sıkıntı olur.  

--Osman DURDU Meclis Üyesi: Başkanım plan yapma yetkisi bizde. Yani bizim 

ricamız teknik arkadaşların da katkısıyla, o bölgede ekip çalışma yaparsak, o zaman belli olur 

neyin ne olduğu. Bizim çünkü bu konuda çalışmamız var.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Tamam. Hay hay ama niye 

vermiyorsunuz abi 5 aydır konuşuyoruz bunu. 



  Sayfa 25 / 25 
   

--Osman DURDU Meclis Üyesi: İstemediniz Başkanım tamam. Teşekkür ederim. 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Başkanım biraz evvel ifade ederken 

mesela burada bulunmayan geçmiş dönemdeki başkanların ve görevlilerin isimlerini andınız. 

Anıldı. Ben bunu doğru bulmuyorum. Yani o insanlara cevap hakkı eğer doğacaksa, isimlerini 

burada lütfen anmayalım. Çünkü kendileri burada yok.  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: O ne demek ya 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Yani şimdi burada bulunmayan bir şahsın 

üzerinden yani 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Yanlış yapıldığını iddia ettiğimiz 

şeyler var. 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Hayır. Hayır şimdi mesela kimse bir şey 

yapmadı. O dönemde herkes mutlu muydu? Falan dediniz de. Yani burada bulunmayan bir 

kişi adına bunu söylememiz doğru değil. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Dedim ki Sevgili DURDU 

2008’den 2018’e kadar 10 yıl vicdan azabı çekmedik mi? Çektik ama bir şey bulamadık. En 

sonunda bulunca yolsuz parsel var diye dava ettik. 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Ayrıca TOGG’La şöyle bir farkı var. 

--Galip GÜR Meclis Üyesi: Ercan Bey 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Ercan Abi sanırım TOGG’la alakalı 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: TOGG’la şöyle bir farkı var. 

--Galip GÜR Meclis Üyesi: Evet evet. Onu rahatsız etmiyor ya. 

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: TOGG’da ya sen benim adıma 

konuşmasana ben kendi adıma konuşurum. TOGG’da durum şu. TOGG’un bulunduğu arazi 

tamamıyla devlete ait. Ve devlet orada bir kendi yani resen Bakanlık olarak, devlet olarak bir 

milli otomobil yapma adeta bir talimat ile bunu başlanması için bir ön ayak olma bahabında 

yaptı. Bununla bunun arasında çok fark var. Orada özelleştirme var. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Abi özelleştirme de, özelleştirmede  

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Özelleştirmeyle alınan yer  

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: Sayın Cumhurbaşkanının 

talimatıyla, talimatıyla bu memleketin bekası için yapıldı ya. Öyle dedi ya o zaman.  

--Ercan BARUTÇUOĞLU Meclis Üyesi: Özelleştirmeyle onun statüleri şu anda 

farklı. Onu söylemiş olayım. 

--Mehmet Uğur SERTASLAN Meclis Başkanı: İkisinde de 49 yıl irtifa hakkı var. 

Bazı yerlerinde değil tabi ama işte var. İkisi de teşvikli. Biri yeni teşvik aldı. Öbürü 

endüstriyel alan üzerinden aldı. Bütün bu şeyleri de görüşün, tartışın, konuşalım. Sonra nihai 

kararımızı bildirelim. Diyerek toplantıyı kapatıyorum. Çok teşekkür ediyorum.  
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